
PROTOKÓ   Nr 74-18/2005Ł

z  posiedzenia  Komisji  Polityki  Gospodarczej  i  Morskiej  Rady Miasta Gda skań ,  które 
odby o si  dnia ł ę 15 listopada 2005 roku, o godz. 14.00, w sali nr 003 – Nowy Ratusz, przy ul. 
Wa y Jagiello skie 1 w Gda sku.ł ń ń

Obecni: wed ug za czonych list obecno ci, które stanowi  za cznik nr1, za cznik nrł łą ś ą łą łą  
2, za cznik nr 3 do protoko u.łą ł

Na stan siedmiu (7) cz onków Komisji, w posiedzeniu uczestniczy o siedmiu (7), ł ł czyli by oł  
quorum do podejmowania prawomocnych opinii i wniosków.

Posiedzeniu  przewodniczy  Radny  Kazimierz  Koralewski  –  Przewodnicz cył ą  
Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej Rady Miasta Gda ska.ń

Po stwierdzeniu quorum, otworzy  posiedzenieł , powita  zebranych i poinformowa , e poł ł ż  
sporz dzeniu  porz dku obrad  Komisji,  ą ą który  stanowi  za cznik nr  4  protoko u,  łą ł i  po 
przekazaniu Pa stwu Radnym do skrytek, wp yn  jeszcze do zaopiniowania przez Komisj : ń ł ął ę

• wniosek  od  Pana  Prezydenta  Lewny  w  sprawie  kontynuacji  u yczenia  lokaluż  
u ytkowego przy Al. Grunwaldzkiej 30/32 w Gda sku Wrzeszczu dla Powiatowegoż ń  
Urz du Pracy w Gda sku z przeznaczeniem tego lokalu na sklep z ofertami pracyę ń  
krótkoterminowej. Proponuj  t  spraw  rozpatrzy  w punkcie 1 porz dku obrad.ę ę ę ć ą

Kto z Pa stwa Radnych jest za przyj ciem w/w sprawy do porz dku ?ń ę ą

G osowanie:ł
Powy sze zosta o przyj te 5 g osami za, przy 0 g osach przeciwnych i 1 g osie wstrzymuj cym siż ł ę ł ł ł ą ę

Skierowane  zosta y  równie  dwa  projekty  uchwa  do  zaopiniowania  przez  Komisj  wł ż ł ę  
sprawie:

• wyra enia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny sprzeda y na rzecz Akademiiż ż  
Medycznej  w  Gda sku  nieruchomo ci  stanowi cej  w asno  Gminy  Miastań ś ą ł ść  
Gda ska  - druk nr 1668.ń

Kto z Pa stwa Radnych jest za przyj ciem w/w sprawy do porz dku w punkcie 8 ?ń ę ą

G osowanie:ł
Powy sze zosta o przyj te jednog o nie – 6 g osami za.ż ł ę ł ś ł

• wyra enia  zgody  na udzielenie  bonifikaty  od  op aty  za  przekszta cenie  praważ ł ł  
u ytkowania wieczystego w prawo w asno ci przys uguj ce osobom fizycznym iż ł ś ł ą  
spó dzielniom mieszkaniowym – druk nr 1671.ł

Kto z Pa stwa Radnych jest za przyj ciem w/w sprawy do porz dku w punkcie 9 ?ń ę ą

G osowanie:ł
Powy sze zosta o przyj te jednog o nie – 6 g osami za.ż ł ę ł ś ł



Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Kto z Pa stwa Radnych jest za przyj ciem nast puj cego porz dku obrad Komisji:ń ę ę ą ą

1. Opiniowanie wniosku w sprawie kontynuacji u yczenia lokalu u ytkowego przy Al.ż ż  
Grunwaldzkiej  30/32  w  Gda sku  Wrzeszczu  dla  Powiatowego  Urz du  Pracy  wń ę  
Gda sku z przeznaczeniem tego lokalu na sklep z ofertami pracy krótkoterminowej.ń  
Proponuj  t  spraw  rozpatrzy  w punkcie 1 porz dku obrad.ę ę ę ć ą

Przedstawia; Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gda skań

2. Opiniowanie projektu uchwa y RMG w sprawie przeznaczenia stref z miejscowychł  
planów zagospodarowania przestrzennego pod drogi w kategorii  dróg gminnych - 
druk nr 1658.

Przedstawia: Radny Tadeusz M kal - Przewodnicz cy Komisji Rozwoju Przestrzennego RMGę ą

3. Opiniowanie  projektu  uchwa y  RMG  w  sprawie  wyznaczenia  terminu  doł  
przedstawienia opinii Prezydenta Miasta Gda ska dotycz cej mo liwo ci zaliczeniań ą ż ś  
bocznego odcinka ulicy Cha ubi skiego do kategorii dróg gminnych - ł ń druk nr 1659.

Przedstawia: Radny Tadeusz M kal - Przewodnicz cy Komisji Rozwoju Przestrzennego RMGę ą

4. Opiniowanie  projektu  uchwa y  RMG  w  sprawie  wyznaczenia  terminu  doł  
przedstawienia  opinii  Prezydenta  Miasta  Gda ska  dotycz cej  mo liwo ciń ą ż ś  
przeznaczenia  stref  z  miejscowych  planów zagospodarowania przestrzennego  pod 
drogi w kategorii dróg gminnych lub powiatowych – druk nr 1660.

Przedstawia: Radny Tadeusz M kal - Przewodnicz cy Komisji Rozwoju Przestrzennego RMGę ą

5. Opiniowanie projektu uchwa y RMG w sprawie ustalenia liczby przeznaczonych doł  
wydania nowych licencji na wykonywanie transportu drogowego taksówk  w rokuą  
2006 – druk nr 1662

Przedstawia:  Przedstawiciel  Klubu  Radnych  Platformy  Obywatelskiej-  wnioskodawcy  
projektu uchwa ył

6. Opiniowanie  projektu  uchwa y  RMG  w  sprawie  zatwierdzenia  Regulaminuł  
gospodarowania  rodkami  gminnego  funduszu  ochrony  rodowiska  i  gospodarkiś ś  
wodnej oraz powiatowego funduszu ochrony rodowiska i gospodarki wodnej Miastaś  
Gda ska – ń druk nr 1645

7. Opiniowanie projektu uchwa y RMG w sprawie zatwierdzenia taryfy obowi zuj cejł ą ą  
na terenie Miasta Gda ska dla odbiorców us ug wiadczonych przez Saur Neptunń ł ś  
Gda sk S.A. w Gda sku w zakresie zbiorowego zaopatrzenia w wod  i zbiorowegoń ń ę  
odprowadzania cieków – ś druk nr 1663.

Przedstawia; Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gda skań

8. wyra enia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny sprzeda y na rzecz Akademiiż ż  
Medycznej  w  Gda sku  nieruchomo ci  stanowi cej  w asno  Gminy  Miastań ś ą ł ść  
Gda ska  - druk nr 1668.ń

Przedstawia; Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gda skań

9. wyra enia  zgody  na udzielenie  bonifikaty  od  op aty  za  przekszta cenie  praważ ł ł  
u ytkowania wieczystego w prawo w asno ci przys uguj ce osobom fizycznym iż ł ś ł ą  
spó dzielniom mieszkaniowym – druk nr 1671.ł

Przedstawia; Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gda skań

10. Wolne  wnioski,  sprawy bie ce,  korespondencja.żą

Porz dek obrad zosta  przyj ty jednog o nie- 6 g osami za.ą ł ę ł ś ł
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PUNKT – 1
Opiniowanie  wniosku  w  sprawie  kontynuacji  u yczenia  lokalu  u ytkowego  przy  Al.ż ż  
Grunwaldzkiej 30/32 w Gda sku Wrzeszczu dla Powiatowego Urz du Pracy w Gda skuń ę ń  
z przeznaczeniem tego lokalu na sklep z ofertami pracy krótkoterminowej. 

Pani Barbara Majewska – Zast pca Dyrektora Wydzia u Gospodarki Komunalneję ł
Zreferowa a  wniosek  w  sprawie  kontynuacji  u yczenia  lokalu  u ytkowego  przy  Al.ł ż ż  
Grunwaldzkiej  30/32 w Gda sku Wrzeszczu  dla  Powiatowego Urz du Pracy  i  wnios a  oń ę ł  
zaopiniowanie wniosku o u yczenie  przedmiotowego lokalu do dnia 31 marca  2007 rokuż . 
Wniosek stanowi za cznik nr 5 do protoko u.łą ł

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Dzi kuj  bardzo. Poniewa  nie widz  g osów w dyskusji, przechodzimy do g osowania.ę ę ż ę ł ł

Ustalenia: Opinia Komisji

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Kto  z  Pa stwa  Radnych  jest  za  pozytywnym  zaopiniowaniem  wniosku  w  sprawień  
kontynuacji  u yczenia lokalu u ytkowego  przy  Al.  Grunwaldzkiej  30/32 w Gda skuż ż ń  
Wrzeszczu  do  dnia  31  marca  2007  roku  dla  Powiatowego  Urz du  Pracy  zę  
przeznaczeniem na „Sklep z ofertami pracy krótkoterminowej”?

G osowanie:ł
Komisja   jednog o nie  –  6  g osami   za  -  pozytywnie  zaopiniowa a  wniosek  w  sprawieł ś ł ł  
kontynuacji  u yczenia  lokalu  u ytkowego  przy  Al.  Grunwaldzkiej  30/32  w  Gda skuż ż ń  
Wrzeszczu 
Opinia Nr 74-18/399/94/2005 stanowi za cznik nr 6 do protoko u.łą ł

PUNKT – 2
Opiniowanie  projektu  uchwa y  RMG  w  sprawie  przeznaczenia  stref  zł  
miejscowych  planów  zagospodarowania  przestrzennego  pod  drogi  w 
kategorii dróg gminnych   -   druk nr 1658.

Pan Maciej Radowicz – przedstawiciel Zarz du Dróg i Zieleni w Gda skuą ń
Zreferowa  przedmiotowy projekt  uchwa ył ł  –  zawarty  w  druku nr  1658,  który  stanowi 
za cznik nr 7 do protoko u.łą ł

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Dzi kuj  bardzo. Nie widz  g osów w dyskusji, przechodzimy do g osowania.ę ę ę ł ł

Ustalenia: Opinia Komisji

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Kto z Pa stwa Radnych jest za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwa y RMG wń ł  
sprawie  przeznaczenia stref  z  miejscowych  planów zagospodarowania przestrzennego 
pod drogi w kategorii dróg gminnych -   druk nr 1658 ?

G osowanie:ł
Komisja  jednog o nie-  6  g osami  za  -  pozytywnie  zaopiniowa a  przedmiotowy  projektł ś ł ł  
uchwa y, zawarty w druku nr 1658ł
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Opinia Nr 74-18/400/95/2005 stanowi za cznik nr 8 do protoko u.łą ł

PUNKT – 3
Opiniowanie projektu uchwa y RMG w sprawie wyznaczenia terminu doł  
przedstawienia opinii Prezydenta Miasta Gda ska dotycz cej  mo liwo ciń ą ż ś  
zaliczenia  bocznego  odcinka  ulicy  Cha ubi skiego  do  kategorii  drógł ń  
gminnych - druk nr 1659.

Pan Maciej Radowicz – przedstawiciel Zarz du Dróg i Zieleni w Gda skuą ń
Zreferowa  przedmiotowy projekt  uchwa ył ł  –  zawarty  w  druku nr  1659,  który  stanowi 
za cznik nr 9 do protoko u.łą ł

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Dzi kuj  bardzo. Otwieram dyskusj .ę ę ę

DYSKUSJA:

Radna Zofia Gosz – cz onek Komisjił
Czy to podejmujemy ze wzgl du na to, e tam powstanie super market. Czy my robimy to naę ż  
ich  rzecz,  eby  im  by o  atwiej,  ze  my  b dziemy  t  drog  budowa ,  remontowa  iż ł ł ę ą ę ć ć  
utrzymywa ? Czy to nie jest przy Tesco?ć

Pan Maciej Radowicz – przedstawiciel Zarz du Dróg i Zieleni w Gda skuą ń
Przyznam szczerze, e nie wiem, czy to by  wniosek Tesco. Natomiast ten projekt uchwa y toż ł ł  
nie jest uchwa a ju  opiniuj ca, ze to ma by  droga gminna, to jest na razie tylko i wy cznieł ż ą ć łą  
wniosek formalny i Pan Prezydent zaopiniowa  to w terminie 60 dni i dopiero w drugim etapieł  
b dzie mo na si  zaj  merytoryczn  stron . ę ż ę ąć ą ą

Radna Zofia Gosz – cz onek Komisjił
Czy Pan jest zorientowany, e tam w pobli u buduje si  Tesco?ż ż ę

Pan Maciej Radowicz – przedstawiciel Zarz du Dróg i Zieleni w Gda skuą ń
Z tego, co wiem to nie. Natomiast jest nast pny wniosek i tam jest Tesco, ale  to te  jestę ż  
zupe nie co  innego.ł ś

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Dzi kuj  bardzo. Poniewa  nie widz  wi cej  g osów w dyskusji,  nie ma pyta  odno nieę ę ż ę ę ł ń ś  
projektu uchwa y, zamykam dyskusj  i przechodzimy do g osowania.ł ę ł

Ustalenia: Opinia Komisji

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Kto  z  Pa stwa  Radnych  jest  za  pozytywnym  zaopiniowaniem  projektu  uchwa y  wń ł  
sprawie  wyznaczenia  terminu  do  przedstawienia  opinii  Prezydenta  Miasta  Gda skań  
dotycz cej mo liwo ci zaliczenia bocznego odcinka ulicy Cha ubi skiego do kategoriią ż ś ł ń  
dróg gminnych - druk nr 1659?

G osowanie:ł

Komisja  jednog o nie  -  6  g osami  za  -  pozytywnie  zaopiniowa a  przedmiotowy  projektł ś ł ł  
uchwa y, zawarty w druku nr 1659.ł
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Opinia Nr 74-18/401/96/2005 stanowi za cznik nr  10 do protoko u.łą ł

PUNKT – 4
Opiniowanie projektu uchwa y RMG w sprawie wyznaczenia terminu doł  
przedstawienia opinii Prezydenta Miasta Gda ska dotycz cej  mo liwo ciń ą ż ś  
przeznaczenia  stref  z  miejscowych  planów  zagospodarowania 
przestrzennego pod drogi w kategorii  dróg gminnych lub powiatowych – 
druk nr 1660.

Pan Maciej Radowicz – przedstawiciel Zarz du Dróg i Zieleni w Gda skuą ń
Zreferowa  przedmiotowy projekt  uchwa ył ł  –  zawarty  w  druku nr  1660,  który  stanowi 
za cznik nr 11 do protoko u.łą ł

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Dzi kuj  bardzo. Otwieram dyskusj .ę ę ę

DYSKUSJA:

Radna Barbara Meyer- cz onek Komisjił
Referuj c uchwa  powiedzia  Pan, wp yn  wniosek. Prosz  mi powiedzie , kto sk ada taki wniosek?ą łę ł ł ął ę ć ł

Pan Maciej Radowicz – przedstawiciel Zarz du Dróg i Zieleni w Gda skuą ń
Id c od samego pocz tku procedury, jest to wniosek z o ony przez Wydzia  Geodezji Urz duą ą ł ż ł ę  
Miejskiego w Gda sku. Wniosek ten wp yn  do Komisji Rozwoju Przestrzennego i Komisjań ł ął  
jest wnioskodawc  projektu uchwa y.ą ł

Radna Zofia Gosz- cz onek Komisjił
W czyim w adaniu s  obecnie te tereny. Czy one s  spó dzielcze, czy one s  prywatne. Ktoł ą ą ł ą  
nimi obecnie zarz dza?ą

Pan Maciej Radowicz – przedstawiciel Zarz du Dróg i Zieleni w Gda skuą ń
W wi kszo ci s  to tereny prywatne.ę ś ą

Radna Zofia Gosz- cz onek Komisjił
Czy teraz z tym b dzie si  wi za o odszkodowanie dla tych prywatnych, bo to nie b dzie naę ę ą ł ę  
zasadzie  wyw aszczenia  pod  drogi  publiczne,  która  pozwala  wyw aszczy  w a cicielił ł ć ł ś  
prywatnych na potrzeby komunikacji publicznej a szczególnie dróg publicznych. Tutaj b dę ą 
odszkodowania, czyli jak Prezydent to pozytywnie zaopiniuje to b d  wyliczone i wycenioneę ą  
odszkodowania. Tak to mo na rozumie ?ż ć

Pan Maciej Radowicz – przedstawiciel Zarz du Dróg i Zieleni w Gda skuą ń
Tak.  Dok adnie wyt umacz  w ten sposób. Rada Miasta  Gda ska,  trudno mi  powiedzieł ł ę ń ć 
dok adnie  w  których  latach  podj a  uchwa  dotycz c  miejscowych  planówł ęł łę ą ą  
zagospodarowania  tych e  w a nie  terenów,  o których  mówi em.  W  tych  planach  zosta yż ł ś ł ł  
wyrysowane  strefy  drogowe.  W  zwi zku  z  powy szym  art.  98  ustawy  o  gospodarceą ż  
nieruchomo ciami mówi o ty, e je eli wp ynie wniosek np. przez osob  prywatn  o podziaś ż ż ł ę ą ł 
i wniosek ten b dzie zgodny z zapisami planów, to wówczas ten artyku  mówi, e z mocyę ł ż  
prawa  ten  grunt,  czy  ta  wydzielona  dzia ka  przechodzi  na  w asno  gminy,  w  naszymł ł ść  
przypadku na w asno  gminy miasta Gda ska za odszkodowaniem. Kwestia polega na tym,ł ść ń  

5



ze  te  strefy  ju  zosta y  zaakceptowane  przez  Rad  Miasta  Gda ska  w momencie,  kiedyż ł ę ń  
uchwala a miejscowe plany, wi c w a ciwie jest to automat.ł ę ł ś

Radna Zofia Gosz- cz onek Komisjił
Tak. Tylko to s  pieni dze równie . Pytanie uzupe niaj ce. Gdy Prezydent to zaopiniuje, toą ą ż ł ą  
sprawa znowu trafi na Komisj ?ę

Pan Maciej Radowicz – przedstawiciel Zarz du Dróg i Zieleni w Gda skuą ń
Tak.

Radna Zofia Gosz- cz onek Komisjił
Czy wtedy ju  b dzie wiadomo, jakie warto ci finansowe b dziemy musieli zap aci  tymż ę ś ę ł ć  
prywatnym w a cicielom?ł ś

Pan Maciej Radowicz – przedstawiciel Zarz du Dróg i Zieleni w Gda skuą ń
Nie.

Radna Zofia Gosz- cz onek Komisjił
Czyli wtedy dopiero b dzie zlecona wycena i miasto jeszcze zap aci za t  wycen ?ę ł ę ę

Pan Maciej Radowicz – przedstawiciel Zarz du Dróg i Zieleni w Gda skuą ń
Tak. Z tym, ze je li chodzi o strefy drogowe, to nie jest to automatycznie zaliczenie strefy doś  
dróg publicznych. Dopiero, gdy zostanie wybudowana droga, to wyst puje si  z wnioskiem oę ę  
zaliczenie drogi do drogi gminnej albo publicznej.

Radna Zofia Gosz- cz onek Komisjił
Czy Pan ju  na dzie  dzisiejszy si  orientuje do jakich dróg b d  one zaliczonych, czy doż ń ę ę ą  
gminnych, czy  dla  prywatnych,  czy  dla  jakich  firm,  czy  banku, czy  sportu  ? Pod czyjś ą 
przysz  intencj  my to robimy, bo mi chodzi o odszkodowania finansowe, nie chodzi mi o to,łą ę  
czy tam b d  drogi.ę ą

Pan Maciej Radowicz – przedstawiciel Zarz du Dróg i Zieleni w Gda skuą ń
W a ciwie to pytanie powinno by  skierowane do przedstawicieli Biura Rozwoju Gda ska,ł ś ć ń  
które przygotowywa o te projekty. Nie mniej jednak to nie jest tak, zawsze te strefy nie s , nieł ą  
wyobra am sobie, eby by y robione pod jak  inwestycj  konkretn .ż ż ł ąś ę ą

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Jakie s  kryteria, e dana droga mo e by  droga gmin  lub nie? W jaki sposób miasto sią ż ż ć ą ę 
broni, eby tych dróg by  nabór, bo z tego, co ja wiem dobijaj  si  mieszka cy, eby ich drogiż ł ą ę ń ż  
sta y  si  drogami gminnymi i  doprosi  si  nie mog , a  zatem s  pewne kryteria,  pewnał ę ć ę ą ą  
selekcja a zatem ta uchwa a, to jest jaki  ma y wycinek dróg, które mog yby by  drogamił ś ł ł ć  
gminnymi?

Pan Maciej Radowicz – przedstawiciel Zarz du Dróg i Zieleni w Gda skuą ń
Kryteria s  nast puj ce: tzw. funkcjonalne, czyli kryterium, które powoduje, ze taka drogaą ę ą  
mo e by  zaliczona do kategorii dróg publicznych, która spe nia funkcje ponad lokalne. W tejż ć ł  
chwili jest, musze si  zgodzi  z panem przewodnicz cym fala wniosków z ró nego rodzajuę ć ą ż  
osiedli mieszkaniowych, developerów, spó dzielni mieszkaniowych o zaliczenie danej drogi doł  
kategorii  drogi  publicznej  i  przewa nie  gminnej.  Nie  mniej  jednak  s  to  wnioski,  któreż ą  
przewa nie s  opiniowane negatywnie, z  tego wzgl du, ze funkcja tych dróg jest  funkcjż ą ę ą 
typowo lokaln  a art.  8 ustawy o drogach publicznych mówi o tym, e drogi w osiedlachą ż  
mieszkaniowych s  drogami wewn trznymi, czyli jest kryterium funkcjonalne.ą ę
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Nast pnie  jest  Rozporz dzenie  Ministra  Transportu  i  Gospodarki  Morskiej  o  warunkachę ą  
technicznych,  jakim powinny odpowiada  drogi publiczne  i  tutaj  mamy  kryterium  naturyć  
technicznej.

Trzecie kryterium. Kryterium w asno ciowe. Nie mo e by  sytuacja taka, e droga, która mał ś ż ć ż  
si  sta  droga publiczn  jest np. drog  prywatn  albo w u ytkowaniu wieczystym jakieję ć ą ą ą ż ś 
jednostki b d  osoby prywatnej, b d  innej jednostki. To s  kryteria, które powoduj , eą ź ą ź ą ą ż  
powo ana Zarz dzeniem Prezydenta Komisja ds. kwalifikacji dróg zalicza, b d  nie zaliczał ą ą ź  
danej drogi do jednej z kategorii dróg publicznych.

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Dzi kuj  bardzo. Zamykam dyskusj . Przechodzimy do g osowania.ę ę ę ł

Ustalenia: Opinia Komisji

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Kto  z  Pa stwa  Radnych  jest  za  pozytywnym  zaopiniowaniem  projektu  uchwa yń ł  
wyznaczenia terminu do przedstawienia opinii Prezydenta Miasta Gda ska dotycz cejń ą  
mo liwo ci  przeznaczenia  stref  z  miejscowych  planów  zagospodarowaniaż ś  
przestrzennego pod drogi w kategorii dróg gminnych lub powiatowych – druk nr 1660?
 
G osowanie:ł
Komisja  jednog o nie  -  7  g osami  za  -  pozytywnie  zaopiniowa a  przedmiotowy  projektł ś ł ł  
uchwa y, zawarty w druku nr 1660.ł
Opinia Nr 74-18/402/97/2005 stanowi za cznik nr 12 do protoko u.łą ł

PUNKT – 5
Opiniowanie  projektu  uchwa y  RMG  w  sprawie  ustalenia  liczbył  
przeznaczonych do wydania nowych licencji  na wykonywanie  transportu 
drogowego taksówk  w roku 2006 – druk nr 1662ą

Radny Maciej Lisicki – przedstawiciel wnioskodawcy projektu uchwa y Klubu Radnychł  
Platformy Obywatelskiej
Prosz  Pa stwa.   Mam  zaszczyt   w  imieniu  Klubu  Radnych  Platformy  Obywatelskieję ń  
zreferowa  projekt uchwa y, zawarty w druku nr 1662 dotycz cy liczby nowych licencji nać ł ą  
wykonywanie transportu drogowego taksówk  w roku 2006. proponujemy, aby licencje w rokuą  
2006 zwi kszy  o 150 licencji w miejsce dotychczasowych 10 licencji.ę ć

Krótkie uzasadnienie. Ta liczba jest pewnym kompromisem pomi dzy tym, na co oczekuję ą 
mieszka cy  Gda ska,  którzy  chcieliby  wykonywa  zawód  w  postaci  przewozu  osóbń ń ć  
taksówk  a stanem dotychczasowym, czy otwarciem rynku. Ja nie znam innego przypadku naą  
terenie Gda ska, czy Polski gdzie by aby koncesjonowana liczba wykonywanych us ug, nień ł ł  
limitujemy na terenie Gda ska ani szewców, ani krawców, ani piekarzy, ani sprzedawców, aniń  
sklepów. Po prostu nie ma adnych ogranicze ,  ka dy prowadzi dzia alno  gospodarczż ń ż ł ść ą 
tak , jak  uwa a, taka jaka mu si  op aca. Nie widz  adnego uzasadnienia dla tego aby myą ą ż ę ł ę ż ś  

7



musieli koniecznie limitowa , czy sztucznie ogranicza  rynek przewozów taksówkami, st dć ć ą  
chcia oby si  ten rynek otworzy , ale skoro s  naciski ze strony zrzesze  taksówkowych ił ę ć ą ń  
twierdzenia, e ta dzia alno  mo e dla nich przesta  by  op acalna, bo tego typu argumentyż ł ść ż ć ć ł  
tu padaj  a z drugiej strony oko o 300 wniosków le y w tej chwili i czeka na rozpatrzenie wą ł ż  
Urz dzie  Miejskim,  propozycja  jest  aby  t  liczb  zwi kszy  do  150,  a  wi c  aby  mócę ą ę ę ć ę  
ewentualnie  zaspokoi  oczekiwania  150  nowych  przedsi biorców,  którzy  chcielibyć ę  
wykonywa  te us ugi w formie pracy na taksówce. Dzi kuj .ć ł ę ę
Druk nr 1662 stanowi za cznik nr 13 do protoko u.łą ł

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Dzi kuj  bardzo. Otwieram dyskusj .ę ę ę

DYSKUSJA:

Radny Czes aw Nowak – cz onek Komisjił ł
Chcia bym, eby zosta o zaprezentowane stanowisko Pana Prezydenta w tej sprawie.ł ż ł

Pan Antoni Szczyt – Zast pca Dyrektora Wydzia u Gospodarki Komunalnej.ę ł
Nie  mam  formalnego  stanowiska  na  pi mie,  natomiast,  poniewa  ta  uchwa a  by aś ż ł ł  
przygotowana  w  duchu  poprzedniej  uchwa y,  opinia  Prezydenta  do  tej  uchwa y  b dzieł ł ę  
pozytywna a na pi mie Komisja otrzyma w najbli szym czasie, jest to kwestia dwóch, trzechś ż  
dni.

Radny Wies aw Kami ski – cz onek Komisjił ń ł
Prosi bym o ustosunkowanie si , bo tu s  jakie  w dodatku nowe dla mnie informacje, np., eł ę ą ś ż  
nigdzie nie jest ten limit ograniczony w Polsce, jak powiedzia  Pan Radny Lisicki.ł

Radny Maciej Lisicki – przedstawiciel wnioskodawcy projektu uchwa y Klubu Radnychł  
Platformy Obywatelskiej
Tego nie powiedzia em.ł

Radny Wies aw Kami ski – cz onek Komisjił ń ł
Tak to zrozumia em.ł

Radna Zofia Gosz – cz onek Komisjił
By o wyra nie powiedziane.ł ź

Radny Maciej Lisicki – przedstawiciel wnioskodawcy projektu uchwa y Klubu Radnychł  
Platformy Obywatelskiej
Nie ma limitu na inne us ugi, na krawców, na szklarzy.ł

Radny Wies aw Kami ski – cz onek Komisjił ń ł
Ale czy s  limity na taksówki?ą

Radny  Maciej  Lisicki  –  przedstawiciel  wnioskodawcy  projektu  uchwa y  Klubu  Radnychł  
Platformy Obywatelskiej
Na taksówki s  limity, za chwil  o nich wspomn , po prostu uwa am, ze takiego limitu, jakoą ę ę ż  
Klub  PO  uwa amy,  e  w  ogóle  nie  powinno  by ,  wi c  ta  liczba  150  jest  naszymż ż ć ę  
kompromisem.

Radny Wies aw Kami ski – cz onek Komisjił ń ł
Dobrze. Ja  nie polemizuj , ja zrozumia em, e w Gda sku nie powinno by  limitu, wi cę ł ż ń ć ę  
prosz  o informacje szczegó owe jak to wygl da, czy te us ugi s  limitowane, jak to wygl daę ł ą ł ą ą  
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w porównaniu do liczby mieszka ców w innych du ych miastach. Prosz  o takie podstawoweń ż ę  
informacje, eby sobie wyrobi  zdanie na ten temat.ż ć

Radny  Maciej  Lisicki  –  przedstawiciel  wnioskodawcy  projektu  uchwa y  Klubu  Radnychł  
Platformy Obywatelskiej
Te informacje s  podane w uzasadnieniu uchwa y, je li Pan Radny ma przed sob  uchwa ,ą ł ś ą łę  
to mo na tam zerkn . Natomiast powiem tak. Na dziewi  du ych miast Pozna , Szczecin,ż ąć ęć ż ń  
Warszawa, Lublin, Kraków, ód  , Wroc aw, Toru , Gda sk, tylko trzy miasta maj  iloŁ ź ł ń ń ą ść 
taksówek na  100 tysi cy  mieszka ców mniejsz  jak  w  Gda sku,  to  jest  Lublin,  ód  ię ń ą ń Ł ź  
Wroc aw.  Z  tych  trzech  miast,  to  w a ciwie  Wroc aw  jest  równie  bogatym  miastem  jakł ł ś ł  
Trójmiasto, w Gda sku przypada 369 taksówek na 100 tysi cy mieszka ców, wszystkie majń ę ń ą 
limity wy sze, najwy szy jest w Szczecinie 567 taksówek na 100 tysi cy mieszka ców, wż ż ę ń  
Poznaniu  443,  w  Warszawie  428,  Krakowie  440,  Toruniu  442,  w  Gda sku  gdyby myń ś  
wprowadzili te 150 licencji otrzymaliby my wynik na poziomie 401 taksówek na 100 tysi cyś ę  
mieszka ców, czyli w dalszym ci gu by my zachowali czwart  pozycj  od ko ca.ń ą ś ą ę ń

Radny Wies aw Kami ski – cz onek Komisjił ń ł
Jak ta sprawa wygl da w Gdyni?ą

Radny  Maciej  Lisicki  –  przedstawiciel  wnioskodawcy  projektu  uchwa y  Klubu  Radnychł  
Platformy Obywatelskiej
Nie wiem jak jest w Gdyni.

Radny Wies aw Kami ski – cz onek Komisjił ń ł
A mo e Pan Dyrektor Szczyt wie, jak jest w Gdyni?ż

Pan Antoni Szczyt – Zast pca Dyrektora Wydzia u Gospodarki Komunalnej.ę ł
Nie mam z sob  tych danych, zaraz sprawdz .ą ę

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Zanim Pan Dyrektor Szczyt sprawdzi t  informacj , czy s  jeszcze jakie  pytania ze stronyę ę ą ś  
cz onków Komisji? ł

Wiceprzewodnicz cy Piotr Dziką
Czy  te  limity  s  adekwatne  do zapotrzebowania  w odpowiednich miastach,  bo mo e myą ż  
powinni my patrze  pod innym k tem potrzeby ilo ci zapotrzebowania na taksówki, jak wś ć ą ś  
Krakowie, Wroc awiu, czy Poznaniu?  Mi si  wydaje, e nie powinni my porównywa  tychł ę ż ś ć  
miast z zapotrzebowaniem w Gda sku. Natomiast chcia bym us ysze , jakie maj  zdanie wń ł ł ć ą  
tej sprawie przedstawiciele korporacji  taksówkowych.

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Zanim oddam g os przedstawicielom korporacji, g os zabior  jeszcze cz onkowie Komisji.ł ł ą ł

Radny Marek Polaszewski – cz onek Komisjił
My l ,  e  tak  naprawd ,  to  obserwacja  ycia  codziennego  Gda ska  daje  nam  obrazś ę ż ę ż ń  
zapotrzebowania na te taksówki. Ostatnio przetrenowa em to na w asnej osobie, poniewał ł ż 
odstawi em na jaki  czas w asny samochód i przemieszczam si  w ró ny sposób, korzystaj cł ś ł ę ż ą  
z ró nych rodków komunikacji, w tym równie  taksówek, i tak naprawd  na telefon, to 2ż ś ż ę  
minuty i taksówka jest pod domem. Na postojach taxi kolejki z taksówkami s  wyd u one.ą ł ż  
Czyli tak na dobr  spraw , po tym tutaj zapotrzebowaniu tych 300 nowych licencji, o któreą ę  
osoby oczekuj ce wnioskuj , to ten rynek jak gdyby nam si  tylko powi kszy i zwi kszyą ą ę ę ę  
ilo  tych taksówek na tych postojach..ść
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Radny Wies aw Kami ski – cz onek Komisjił ń ł
Czy rynek nam si  powi kszy, czy konkurencja nam si  zwi kszy?ę ę ę ę

Radny Marek Polaszewski – cz onek Komisjił
Konkurencja nie, bo praktycznie jako ci, e tak powiem na tym rynku ju  nie powi kszymy,ś ż ż ę  
poniewa  samochody s  takie, jakie s ,  one musz  spe nia  okre lone wymogi, i  to namż ą ą ą ł ć ś  
komfortu jazdy nie zmieni w aden sposób. Natomiast nie zauwa y em, eby kto , co maż ż ł ż ś  
mo liwo  uczyni  jaki  cz owiek, który chcia by skorzysta , nie musi wsiada  do pierwszejż ść ć ś ł ł ć ć  
taryfy,  on mo e do ka dej taksówki w kolejce  wsi ,  ale  ludzie  wsiadaj  generalnie  doż ż ąść ą  
pierwszej, pomimo tego, e trzecia jest naprawd  wybitnie lepsza, tak si  po prostu przyj oż ę ę ęł  
w rodowisku.ś

Teraz si  zastanawiam, na ile ten limit 300 taksówek jest nam w mie cie potrzebny? Ja wiem,ę ś  
e  to  jest  wywo anie  tematu,  raczej  na  doktorat,  no bo przy  tych  przedstawionych tutajż ł  

wyliczeniach, to mo emy si  spiera  i mie  ca kiem ró ny pogl d w zale no ci od ideologii,ż ę ć ć ł ż ą ż ś  
któr  tutaj reprezentujemy. Ja rozumiem, e Platforma Obywatelska jest za wolnym rynkiem ią ż  
zgodnie z zasad  chcia aby wprowadzi  dowolno  tak , eby w ogóle nie by o limitu. Jest toą ł ć ść ą ż ł  
po cz ci logiczne moim zdaniem, tylko niestety nigdzie w wiecie wszystkiego w pe ni, eęś ś ł ż  
tak powiem si  nie  wypuszcza  na  wolny rynek.  W  celu  ochronienia  pewnych zawodów,ę  
pewne  rzeczy  si  limituje.  Tak  samo  jak  limitujemy  przyznanie  lokali  u ytkowych  naę ż  
okre lone cele, nawet preferujemy, eby np. w tej dzielnicy by a pasmanteria, i je eli jestś ż ł ż  
takie  zapotrzebowanie,  zgodnie  z  tym,  co  na  Komisji  omawiali my  i  rozpatrywali myś ś  
wnioski, to w tym tonie te wnioski rozpatrujemy, czyli ten system jak gdyby w gminie Gda skń  
funkcjonuje. No ju  to jest tak dygresja w odniesieniu tego do krawców i innych zawodów. Jaż  
uwa am, e wyst pienie o limit jest stosunkowo wysokie, oczywi cie wypowiadam si  jakoż ż ą ś ę  
cz onek Komisji, no i z drugiej strony równie  mam du  w tpliwo , czy ten zapis, w tymł ż żą ą ść  
brzmieniu uchwa y reguluje  sprawy do ko ca, poniewa  przez  ca y  czas  nadal pozostaje,ł ń ż ł  
moim  zdaniem  sytuacja  nierozstrzygni ta  poprzedniego  zapisu  okre lonego  limitu,  któryę ś  
nale a oby w jaki  sposób kontynuowa . Nie wiem czy Platforma ma w zwi zku z tym jakż ł ś ć ą ąś 
propozycj ? Bo to w tym momencie gdzie  nam ucieka. Czy to jest akcja jednorazowa, czyę ś  
te  wnioskodawcy uwa aj , e znajdzie si  z czasem jaki  zapis, który równie  b dzie wż ż ą ż ę ś ż ę  
roku limitowa  ilo .ł ść

Radna Agnieszka Pomaska
Tu jest limit w roku, uchwa a odnosi si  do roku 2006. Zapis w ustawie mówi, e Rada Gminył ę ż  
przyznaje na dany rok kalendarzowy w terminie nie pó niej ni  do dnia 30 listopada rokuź ż  
poprzedniego liczb  przeznaczonych  do wydania  nowych licencji,  po  zasi gni ciu  opiniię ę ę  
organizacji  zrzeszaj cych miejscowych taksówkarzy i organizacji, których statutowym celemą  
jest ochrona praw konsumenta. Czyli s  to licencje wydawane na dany rok, przynajmniej jestą  
tak w ustawie.

Radny Marek Polaszewski  - cz onek Komisjił
Pani Radna. Ja mam tekst uchwa y przed sob . Rozumiem, e Pan Radny Lisicki referowa ,ł ą ż ł  
natomiast Pani, e tak powiem, pani dywagacje w t umaczeniu uchwa y s  ca kiem ró ne odż ł ł ą ł ż  
tego, co my mamy w podstawowym druku. W podstawowym tek cie s  trzy paragrafy, któreś ą  
s  chyba dla ka dego czytelne, i jest  tylko jeden zapis dotycz cy 2006 roku, 150 nowychą ż ą  
licencji i nic wi cej nie wnosimy. Co w zwi zku z tym, na przyk ad dalej w przysz ym roku?ę ą ł ł  
W poprzedniej uchwale mieli my zapis, który wskazywa , ile licencji w roku b dziemy mie .ś ł ę ć  
Natomiast,  my  tutaj  zamykamy,  jest  koniec  2006 roku,  i  dalej,  bez  adnych decyzji?  Też  
w tpliwo ci moje, gdyby mo na by o przybli y , to bardzo prosz ?ą ś ż ł ż ć ę

Radny  Maciej  Lisicki  –  przedstawiciel  wnioskodawcy  projektu  uchwa y  Klubu  Radnychł  
Platformy Obywatelskiej
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Ja tylko powiem, e w Gdyni w bie cym roku, mamy ten wska nik, o którym mówi em wż żą ź ł  
Gda sku na dzie  dzisiejszy wynosi 369 taksówek na 100 tysi cy mieszka ców, w Gdyni nań ń ę ń  
dzie  dzisiejszy 409 taksówek na 100 tysi cy mieszka ców a w Sopocie mamy 625 taksówekń ę ń  
na 100 tysi cy mieszka ców. Je li zwi kszymy o 150 sztuk il9s  taksówek w Gda sku, toę ń ś ę ć ń  
osi gniemy dopiero limit 401 taksówek na 100 tysi cy mieszka ców, czyli ca y czas mniejszyą ę ń ł  
od Gdyni i mniejszy od Sopotu, przy za o eniu, e te miasta nie b d  zwi ksza  licencji.ł ż ż ę ą ę ć

Je li chodzi o odpowied  Panu Radnemu Polaszewskiemu. To jest uchwa a na jeden rok, jestś ź ł  
to kompromis pomi dzy pe nym tym otwarciem rynku us ug taksówkowych a  wnioskamię ł ł  
korporacji, eby ten rynek w dalszym ci gu limitowa  i ogranicza , dlatego jest 150 nowychż ą ć ć  
licencji a nie 300 albo, e w ogóle otwieramy rynek. Jest to kompromis na najbli szy rok. Zaż ż  
rok zobaczymy. Prosz  wzi  pod uwag , e sytuacja jest dynamiczna. Otó , kto korzysta zę ąć ę ż ż  
us ug  taksówek? Generalnie  ludzie  bogatsi.  Je eli  b dzie  koniunktura  w kraju,  to b dzieł ż ę ę  
wi cej  osób korzysta o  z  tych  taksówek,  wi c  b d  lepsze  obroty,  wi kszy  mo liwo cię ł ę ę ą ę ż ś  
zarobków, i by  mo e wi ksze potrzeby ilo ci taksówek. Ale ja podkre lam. Naprawd , myć ż ę ś ś ę  
nie  limitujemy  adnych  us ug,  bo  Pan  Radny  wspomina  o  krawcach,  czy  szklarzach.ż ł ł  
Owszem,  czasami  mamy  przetargi  ograniczone na  lokale  gminie,  ale  nikt nikomu w tym 
mie cie  nie  zabrania  w  prywatnym  lokalu  uruchomienia  krawiectwa,  szklarstwa,ś  
czegokolwiek.

Radny Ryszard Olszewski
Pod warunkiem, e jest to funkcja przewidziana w planie zagospodarowania.ż

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Panie Radny Olszewski. Prosz  nie dyskutowa , kiedy nie udziel  g osu. Pan Radny Lisickię ć ę ł  
odpowiada na pytanie zadane przez cz onka Komisji.ł

Radny  Maciej  Lisicki  –  przedstawiciel  wnioskodawcy  projektu  uchwa y  Klubu  Radnychł  
Platformy Obywatelskiej
Czasami s  funkcje us ugi Panie Radny, zwyczajnie us ugi, dowolne us ugi.ą ł ł ł

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Panie Radny Olszewski. Na forum naszej Komisji nie prowadzi si  polemiki takiej, tylko jaę  
udzielam g osu. Teraz udzielam g osu Pani Radnej Meyer.ł ł

Radna Barbara Meyer- cz onek Komisjił
Gdyby to by y typowe us ugi, to my ani krawcowi, ani piekarzowi nie mówimy ile ma swojł ł ą 
us ug  pobiera , czy jak  stawk  ma przyj . Taksówkarzom okre lamy stawki, tak, e toł ę ć ą ę ąć ś ż  
nie jest tak. Natomiast w ogóle jestem zaniepokojona. My my tu, na tej Komisji w tym rokuś  
po wi cili du o czasu, wys uchali my wszystkie strony i wtedy zdecydowali my, eby nieś ę ż ł ś ś ż  
pso  tego, co jeszcze jako  funkcjonuje, eby po prostu nie psu , bo zepsu  jest bardzo atwo.ć ś ż ć ć ł  
Co si  takiego wydarzy o przez okres dwóch, trzech miesi cy, e wracamy do tego tematu?ę ł ę ż  
W  Gda sku  co?  Ludzie  si  tak  wzbogacili?  Czy  zrezygnowali  z  jazdy  w asnymiń ę ł  
samochodami, czy zwi kszy a si  poda  na taksówki? Ja po prostu tego nie rozumiem, boę ł ę ż  
je eli ci ludzie, czyli taksówkarze mówi , e yj  na granicy w a ciwie pewnej op acalno ciż ą ż ż ą ł ś ł ś  
i potrafili nam to kilka miesi cy temu udowodni , to ja si  pytam dlaczego to wraca? Alboę ć ę  
powied my sobie szczerze, no nie wiem, zaczynam do  dziwnie my le . Kto ma interes wź ść ś ć  
tym, eby to zepsu , zupe nie tego nie rozumiem. Ja póki co, nikt mnie nie przekona  i b dż ć ł ł ę ę 
sta a na stanowisku, e ilo  wydanych licencji na dzie  dzisiejszy jest wystarczaj ca, nieł ż ść ń ą  
mam powodu nie wierzy  taksówkarzom a korzystam równie  z us ug taksówkowych i tak,ć ż ł  
jak przede mn  radni mówili na t  taksówk  naprawd  nie czeka si  10, 15 minut ani wą ą ę ę ę  

adnych kolejkach. Dzi kuj .ż ę ę
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Radny Ryszard Olszewski
Faktycznie. Podtrzymuj c i popieraj c wypowied  radnego Marka Polaszewskiego i radneją ą ź  
Barbary  Meyer,  równie  na  dzie  dzisiejszy  nie  zauwa y em,  ebym  móg  zmieniż ń ż ł ż ł ć 
stanowisko z  ostatniego g osowania.  Dlaczego do tego zmierzam? Bo chcia bym na dzieł ł ń 
dzisiejszy wiedzie  ponownie, czyteln  mie  sytuacj . Je eli mamy zwi kszy  o 150 limit nać ą ć ę ż ę ć  
rok 2006, to prosz  do bólu mi przedstawi , czy 100% limitu na 2005 jest wykorzystywane?ę ć  
Czy to jest 70%, czy 80%? Je eli limity s  wydane a pó  roku z tych koncesji si  nie korzysta,ż ą ł ę  
ile licencji cofni to? Wtenczas, je eli b dziemy mieli przegl d sytuacji, to jest potrzebne wę ż ę ą  
dwie strony, porz dkuje to spraw  i dla konsorcjum, ale zarazem przedstawia nam czytelnieą ę  
obraz sytuacji i wtedy wiemy, czy decydujemy si  o 50,100, czy 300 licencji, ale je eli jestę ż  
co  takiego, e jest okre lona liczba limitu na 2005 a ona jest w 70% wykorzystywana, to coś ż ś  
my mo emy mówi  o zwi kszeniu o 150 licencji wi cej? Dzi kuj .ż ć ę ę ę ę

Radny Marek Polaszewski – cz onek Komisjił
My la em,  e  uchwa a  b dzie  na  tyle  przygotowana,  e  przedstawi  równie  realneś ł ż ł ę ż ż  
wyliczenie ekonomiczne. Ja tylko mog  powiedzie , e przy ok. 1700 licencji, 150 licencji toę ć ż  
jest okre lony procent i o taki procent nale y, oczywi cie nie na wprost, ale za o y  spadekś ż ś ł ż ć  
obrotów, czyli  dochodu tych,  którzy  te  licencje  na dzie  dzisiejszy  maj .  A 10%, to jestń ą  
dok adnie tyle, co na wschodniej granicy  ł owoców tam zatrzymano. Oczywi cie chcia bymś ł  
powiedzie ,  e  to jest  inna skala,  e  tak powiem  kwotowa, finansowa,  ale  problem jestć ż ż  
dok adnie ten sam, poniewa  dotyczy on okre lonej grupy zawodowej i dotyczy tutaj nas, wł ż ś  
Gda sku.ń

Wiceprzewodnicz cy Komisji  Piotr Dziką
Dzisiaj wyczyta em w prasie, e to 300 osób wyczekuj cych na licencje, e to Urz d Pracył ż ą ż ą  
b dzie zadowolony, zmniejszy si  bezrobocie. Tylko, czy to akurat nie jest tak w t  stron , eę ę ą ę ż  
to bezrobocie si  nie zmniejszy a b dzie po prostu wymiana? Czy w tych 300 oczekuj cychę ę ą  
nie ma czasami emerytów i rencistów lub innych osób, które maj  okre lony dochód a którzyą ś  
mog  wyprze  ludzi,  którzy  zostan  w ogóle bez  adnego dochodu, je eli  wejd  na ichą ć ą ż ż ą  
miejsce?

Radny Wies aw Kami ski –cz onek Komisjił ń ł
Ja powiem szczerze4, e nie mam jednoznacznego zdania na ten temat, dlatego, e na pewnoż ż  
argumenty rynkowe, one nie s  trafione, dlatego, e ta dzia alno  jest i licencjonowana ią ż ł ść  
limitowana. W zwi zku z powy szym we wszystkich miastach mamy taki stan rzeczy. Je elią ż ż  
chodzi  o  rynek,  no rynek  mo e  si  zwi kszy ,  czy  popyt  mo e  si  zwi kszy  tylko  iż ę ę ć ż ę ę ć  
wy cznie  nie  z  powodu  ilo ci  tych  taksówek,  tylko  si y  nabywczej  mieszka ców.  Włą ś ł ń  
zwi zku z powy szym, tak samo, jak patrz  na te poszczególne miasta, to sytuacja finansowaą ż ę  
tych miast, czy mieszka ców sytuacja finansowa, zamo no  i potencjalny popyt jest ró ny.ń ż ść ż  
Chocia by porównywa  Pozna , Warszaw  z Gda skiem, to powied my sobie – tego nie daż ć ń ę ń ź  
si  porówna , dlatego, e rozwój ekonomiczny mieszka ców Warszawy jest niewspó miernyę ć ż ń ł  
do mieszka ców Gda ska,  ale  te  Poznania,  który w moim przekonaniu jest  du o, du oń ń ż ż ż  
wy szy, czy Wroc awia, czy Krakowa. W zwi zku z powy szym te wska niki liczenia ilo ciż ł ą ż ź ś  
w stosunku do mieszka ców, one co  mówi , ale nie za du o mówi  tak naprawd .ń ś ą ż ą ę

Mi si  wydaje, e cenne jest to, co powiedzia  radny Ryszard Olszewski, bo tak naprawd  jestę ż ł ę  
pytanie, jak w ramach tych licencji ju  przyznanych, ile tych licencji wewn trz funkcjonuje,ż ą  
ile jest  licencji nie u ywanych, czyli  po prostu nie zweryfikowanych, cofni tych itd. Byż ę ć 
mo e tym powinni my si  najpierw zaj  i by  mo e zmieni  prawo w tym zakresie, je eliż ś ę ąć ć ż ć ż  
to jest mo liwe.ż

Radny  Maciej  Lisicki  –  przedstawiciel  wnioskodawcy  projektu  uchwa y  Klubu  Radnychł  
Platformy Obywatelskiej
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Us ysza em  par  polemik.  Pierwsza  polemika  do  Pana  radnego  Kami skiego.  Otó  nieł ł ę ń ż  
prawd , e  nie mo na oceni  wielko ci dochodów ludno ci, dlatego,  jest  bardzo prosteą ż ż ć ś ś ż  

ród o. Prosz  wzi  ostatni  Wspólnot , albo przedostatni , gdzie jest ranking dochodówź ł ę ąć ą ę ą  
jednostek samorz dowych du ych miast wojewódzkich. Gda sk jest w czo ówce tych miast.ą ż ń ł  
To jest taka pierwsza uwaga. W zwi zku z tym, je li chodzi o zasobno  portfeli w Gda skuą ś ść ń  
jest niew tpliwie jedn  z wy szych w Polsce. To po pierwsze. Po drugie. Je li przypatrzymyą ą ż ś  
si  cenie przejazdu za us ugi taksówk , to w Warszawie, gdzie jest potocznie, ze te dochodyę ł ą  
s  najwy sze, tam cena taksówki jest 1,20 z . a nie 2 z . jak w Gda ski i, pytanie dlaczego?ą ż ł ł ń  
Dlatego,  e  by  mo e wolny rynek to  robi  i  ja  si  pytam  tutaj,  czy  my,  oczywi cie  tuż ć ż ę ś  
taksówkarzy  we  w asnym  sumieniu,  czy  wyst puje,  nie  wiem  jako  rzecznik  zwi zkuł ę ą  
zawodowego  taksówkarzy  i  broni  ich  interesów  korporacyjnych,  czy  jako  przedstawiciel 
wszystkich  mieszka ców  Gda ska,  który  broni  klientów  od  tej  korporacji.  Ja  broniń ń ę 
wszystkich  klientów,  wszystkich  mieszka ców  Gda ska.  Otó  ja  jestem  za  tym,  ebyń ń ż ż  
taksówek w Gda sku by o jak najwi cej i by y jak najta sze a dochody taksówkarzy mnie nień ł ę ł ń  
obchodz c nic. Nie obchodz  mnie nic, to jest  ich prywatna sprawa.  Tak, jak oni si  nieą ą ę  
troszcz  o to, czy ja zarobi  i b d  mia  prac . Jestem prezesem spó dzielni mieszkaniowej.ą ę ę ę ł ę ł  
Jak b d  budowa , b d  mia  pieni dze, jak nie b d  budowa  nie b d  mia  pieni dzy itd.ę ę ł ę ę ł ą ę ę ł ę ę ł ę  
itd. nikt si  o to nie troszczy, to jest mój wysi ek.ę ł

Tak samo taksówkarze  mnie  nie  obchodz ,  czy  oni zarabiaj  ma o,  czy  du o,  je li  ktoą ą ł ż ś ś 
zarabia ma o, albo dok ada, to zrezygnuje i poszuka pracy  innej a  je li  zarabia dobrze, toł ł ś  
b dzie tam pracowa .ę ł

Pani Radna Meyer. Strasznie zabrzmia y pani radnej s owa. Tu mi si  przypomnia o, e jakł ł ę ł ż  
moja spó dzielnia powstawa a w 1985 roku, to taki pan urz dnik w Urz dzie Wojewódzkimł ł ę ę  
wydawa  za wiadczenie o celowo ci powstania spó dzielni. On ocenia , czy ta spó dzielniał ś ś ł ł ł  
aby jest potrzebna a mo e nie jest potrzebna, wi c sko czmy z tymi dawnymi czasami.ż ę ń

Radna Barbara Meyer- cz onek Komisjił
Ustawa jak by si  zmieni a, to by my ani stawki, ani licencji nie uchwalali.ę ł ś

Radna Zofia Gosz – cz onek Komisjił
Dochody jednostek samorz dowych a ludzi, to jest du a ró nicaą ż ż

Radny  Maciej  Lisicki  –  przedstawiciel  wnioskodawcy  projektu  uchwa y  Klubu  Radnychł  
Platformy Obywatelskiej
Podkre lam. W Warszawie stawka jest ni sza, miasto jest bogatsze, taksówek jest wi cej.ś ż ę  
Jeszcze  jedna  rzecz.  Pami tam,  jak  Klub  PiS  niedawno walczy  z  korporacjami  radcówę ł  
prawnych i adwokatów. Jakie  te korporacje nie wysuwa y argumenty, e przecie  jest takż ł ż ż  
dobrze, wszyscy maj  dobry dost p do opieki prawnej, nie trzeba ani wi cej notariuszy, anią ę ę  
wi cej  adwokatów,  ani  wi cej  radców  prawnych.  Na  szcz cie  Klub  PiS  by  m dry  ię ę ęś ł ą  
zwalczy  to lobby korporacyjne i otworzy  ten zawód. Wtedy ten zawód jest na wolnym rynku,ł ł  
ka dy, kto zda egzamin mo e wykonywa  zawód radcy prawnego, notariusza, czy adwokata, iż ż ć  
wierz , e tak samo b dzie tutaj, ka dy tu w Gda sku kto zda egzamin mo e wykonywaę ż ę ż ń ż ć 
zawód, znacznie na ryku widzialny – taksówkarza. Dzi kuj  bardzo.ę ę

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią

Nie wiem, czy tak wprost mo na porównywa  korporacj  radców, adwokatów, notariuszy zż ć ę  
korporacj  taksówkow ? Teraz g os zabierze Pani Radna Gosz, nast pnie g os zabierze jedeną ą ł ę ł  
z przedstawicieli korporacji, którzy s  te  przedstawicielami pewnej grupy mieszka ców wą ż ń  
Gda sku.ń
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Radny  Maciej  Lisicki  –  przedstawiciel  wnioskodawcy  projektu  uchwa y  Klubu  Radnychł  
Platformy Obywatelskiej
Grupy  zawodowej

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią

Oczywi cie, e pewnej grupy zawodowej, nie mniej s  to Gda szczanie.ś ż ą ń

Radna Zofia Gosz- cz onek Komisjił

Panie Przewodnicz cy. Szanowana Komisjo.ą

Pami tam  dok adnie,  jak  by a  dyskusja  kilka  miesi cy  temu,  i  jak  dyrektor  Szczyt  namę ł ł ę  
t umaczy , e by o ju  wtedy te 300 wniosków i mówi  równie , ze cz  licencji i to dosył ł ż ł ż ł ż ęść ć 
du o nie by a w ogóle odebrana w ci gu jakiego  tam czasu. Czy co  si  w tym zakresież ł ą ś ś ę  
zmieni o? Dlaczego o to pytam? Bo tu ju  pad o takie pytanie, ale ja chc  konkretnie uzyskał ż ł ę ć 
odpowied , dlaczego Pan Lisicki a inaczej, ca y Klub Partii Platformy Obywatelskiej dzisiajź ł  
wyst puje  z  takim wnioskiem? Czy dlatego tylko, e  zostali  przeg osowani i  ambicja  Ichę ż ł  
zosta a ura ona? Czy te  s  jakie  konkretne powody, bo ja tych powodów do tej pory nieł ż ż ą ś  
pozna am? Zawsze lubi  mie  analiz  ekonomiczn , powody i uzasadnienie merytoryczne, boł ę ć ę ą  
ja rozumiem, e zostali przeg osowani a teraz b d  wybory w przysz ym roku, wi c trzebaż ł ę ą ł ę  
tutaj co  zrobi , eby jednak co  wprowadzi . Ja to tylko tak widz  w tej chwili, poniewa  jaś ć ż ś ć ę ż  
mam prawo to tak widzie , albowiem nie ma uzasadnienia adnego. ć ż

Nikt mi nie powiedzia , co si  zmieni o od tamtego czasu w licencjach, czy nap yn y noweł ę ł ł ęł  
wnioski? Czy jest taka procedura, bo mnie si  wydaje, e powinna, skoro zosta a uchwa aę ż ł ł  
uchwalona,  e  zwi kszamy  co roku licencje  o 10, to pozosta e  osoby dosta y  negatywneż ę ł ł  
odpowiedzi,  bo  tak  by  to  wygl da o  moim  zdaniem  wed ug  kodeksu  post powaniaą ł ł ę  
administracyjnego, e kto z o y wniosek a jest negatywnie za atwiony, to dostaje negatywnż ł ż ł ą 
odpowied . Teraz moje pytanie jest. Czy dostali odpowiedzi negatywne, czy te  nie? Czyli sź ż ą 
zawieszeni w pró ni a teraz radni, oboj tnie z jakiego ugrupowania po prostu wykorzystuj  tż ę ą ę 
decyzj  i to, e urz dnicy nie udzielili odpowiedzi i wnosz  to z powrotem, drugi raz, jakobyę ż ę ą  
tych samych, bo ja rozumiem, to s  te same wnioski, które oczekiwa y w momencie sk adaniaą ł ł  
projektu uchwa y i my my g osowali przyznaj c co roku 10 licencji. Tutaj prawdopodobnieł ś ł ą  
Pan Lisicki  nie  odpowie,  ale  tutaj  mo e  pan  dyrektor  Szczyt  odpowie,  czy  tak by o,  eż ł ż  
negatywnie odpowiedziano tym wnioskodawcom, czy te wnioski tak sobie po prostu le , ażą  
mo e si  uda, e w jak  kolejk  tam wpadn ?ż ę ż ąś ę ą

Czy od tego czasu, je eli to jest mo liwe, a my l , e mo e i Pan Lisicki wie, jak uchważ ż ś ę ż ż łę 
przygotowywa , ile  licencji, bo nieraz  umieraj ,  nieraz co  si  stanie, nieraz  choruj -  nieł ą ś ę ą  
mog  po prostu podj . Czy wiadomo, z tych 150 licencji, jaki status maj  ci ludzie? Tutają ąć ą  
ju  kto  mówi  o  emerytach,  rencistach.  Czy  to  s  ludzie  bezrobotni,  czy  to  s  ludzież ś ł ą ą  
pracuj cy  na pe nych etatach i po po udniu zarabiaj cy na taksówce, bo takich jest dosyą ł ł ą ć 
du o, bo ja je d  te  od czasu do czasu i mi mówi, prosz  pani ja mam gospodarstwo podż ż żę ż ę  
Gda skiem i dostaj  z Unii Europejskiej tyle i tyle pieni dzy za to, e le y od ogiem ziemia,ń ę ę ż ż ł  
ale  tutaj  ja  zarabiam  na  taksówce,  takie  mia am  ostatnio  zdarzenie,  bo  wie  pani  trzebał  
wszystkie  mo liwo ci  wykorzysta ? Czy  kto  analizuje  status  tych ludzi? Konieczno  iż ś ć ś ść  
potrzeby jakoby zapewniania spo ecznego mieszka ców Gda ska, tak e pod tym wzgl dem?ł ń ń ż ę  
Bo rzesza taksówkarzy jest ma  rzesz  i na pewno mo e nam i zmniejszy  zatrudnienie iłą ą ż ć  
zwi kszy . Je eli takie dane by yby dzisiaj przygotowane, e to zanalizowano, e kto  maę ć ż ł ż ż ś  
dwa zawody, ma pe en etat i jeszcze ma taksówk , to wtedy mu nie dajemy a jak kto  nie mał ę ś  
tej  licencji,  jest  jedynym  ywicielem,  jest  bezrobotnym  i  sobie  uzbiera  pieni dzy  naż ł ę  
samochód, to wtedy to by by a prawid owa, mo e nie dos ownie, ale jaka  polityka miasta a wł ł ż ł ś  
tej chwili to jest chybi , trafi .ł ł
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Pan Dariusz Staszewski – Zwi zek Zawodowy Taksówkarzyą
Panie Przewodnicz cy. Szanowni radni. Mo e odnios  si  na pocz tek do tego, co sk aniaą ż ę ę ą ł  
Pa stwa, jako Platform  do sk adania takiego wniosku? Poprzednio e my ustalali, pewneń ę ł ż ś  
ustalenia robili my do tej pory. Na dzie  dzisiejszy nikt nie raczy  nas nawet poinformowa ,ś ń ł ć  
ze co  takiego znów wraca. ś

Pan Radny Lisicki odnosi si  tutaj bardzo niemile w stosunku do nas, e go nie interesuje to.ę ż  
No niestety, mnie jako cz onka zarz du zwi zków zawodowych interesuje, co moi koledzył ą ą  
robi . Niestety jeste my na kraw dzi, tak, jak tutaj padaj  s owa z ust radnych. Na kraw dzią ś ę ą ł ę  
utrzymania  tego  wszystkiego.  Co  powoduje,  e  jest  potrzeba  na  dzie  dzisiejszy  tychż ń  
taksówek? O cenach pan radny mówi, e 2 z . za kilometr, w Warszawie 1,20 z . czy myż ł ł  
je dzimy w ogóle 2 z . je dzicie Pa stwo Radni taksówkami. Wszyscy stosuj  zni ki. Niktź ł ź ń ą ż  
nie mówi o tzw. czasówce. Wie Pan Radny co  na temat czasówki? Nie wie Pan. To jest poś  
pierwsze.

Po drugie. Dlaczego znów wracamy do przyrównywania miast Warszawa - Gda sk, Gda sk-ń ń  
Szczecin. Taksówka jest to specyfika danego regionu, takie jest zapotrzebowanie. Na dzień 
dzisiejszy nie ma nawet postoi, my nawet nie mamy gdzie stan , wi c w takim razie pytam,ąć ę  
po co nast pne taksówki. To nie jest to, e przychodzimy i mówimy nie, bo my nie chcemy,ę ż  
no bo nie i ju . Nie! To wynika po prostu z tego, ze tak, jak Pa stwo podnosicie utrzymujemyż ń  
domy, ca e rodziny. Chcecie Pa stwo, eby przedstawi  wam ile zarabiamy? Bardzo prosteł ń ż ć  
s  rachunki, wydruki na dzie  dzisiejszy.  Odnie my si  do tego, ile kto zarabia, jakie są ń ś ę ą 
koszty utrzymania, paliwo, co si  dzieje na dzie  dzisiejszy z  rynkiem paliwowym? Czasę ń  
oczekiwania na klienta taksówki wynosi dwie, wie i pó  godziny, trzy godziny. ł

A mo e przypomnijmy i dajmy do zrozumienia . Jeste my w Unii. Nie ma czego  takiego jakż ś ś  
uwolnienia rynku. Dlaczego si  nie stosujemy do pewnych dyrektyw, które s  ju  w Unii? Noę ą ż  
niestety, ka dy kraj limituje, limituje to po prostu na zasadzie potrzeb. Czy na dzie  dzisiejszyż ń  
jest  naprawd  potrzeba  zwi kszenia  tego limitu? Czym jeszcze  Wam  to Szanowni Radnię ę  
jeszcze  argumentowa ? Tak, jak Pan Lisicki argumentowa ,  e  to go nie  obchodzi, mojeć ć ż  

ycie? A nie wie Pan, ze mnie pana ycie obchodzi Panie Radny. No niestety tak.ż ż

Radny  Maciej  Lisicki  –  przedstawiciel  wnioskodawcy  projektu  uchwa y  Klubu  Radnychł  
Platformy Obywatelskiej
Nie s dz .ą ę

Pan Dariusz Staszewski – Zwi zek Zawodowy Taksówkarzyą
To Pan  tak  mówi,  ja  wiem  co  innego.  Jestem  przedstawicielem  tych  1700 ludzi,  którzy 
utrzymuj  rodziny. Nie zdajecie sobie Pa stwo sprawy w ogóle, co to jest taksówka, jakie jestą ń  
utrzymanie tego typu dzia alno ci gospodarczej. Pan Radny prowadzi spó dzielni , buduje.ł ś ł ę  
My prowadzimy samochód. Policzcie sobie Pa stwo koszty utrzymania? Tylko ZUS i paliwo,ń  
to  macie  Pa stwo  rz d  dwóch  tysi cy  miesi cznie.  To  pytam?  Jakich  obrotów  nale yń ą ę ę ż  
dokonywa ? Trzy i pó  tysi ca, cztery tysi ce obrotów. Odliczcie Pa stwo od tego tylko ZUSć ł ą ą ń  
i paliwo, a gdzie pozosta e rzeczy? O czym my tu mówimy. Za co kupi  samochód? Znówł ć  
kredyty? Czterna cie,  pi tna cie  godzin na mie cie?  Nie  wiem,  mo e  po  prostu  chcecieś ę ś ś ż  
Pa stwo stworzy  sztuczny rynek pracy? Bo, tak to wygl da na dzie  dzisiejszy.  To jestń ć ą ń  
zapchanie dziury ekonomicznej taksówk , która nie b dzie prosperowa a? Firmy s  na dzieą ę ł ą ń 
dzisiejszy pozamykane, jest za du o taksówek. ż

Ma o tego. Pytam. Co miasto zrobi o na dzie  dzisiejszy dla nas? Jakie mamy drogi, postoił ł ń  
brak. Ma o tego, pomniejszone zosta y postoje, bo niestety powykupywali sobie co niektórzył ł  
pewne kawa ki ulic, podjazdów. Pytam Szanownych Pa stwa, co dalej? Ustalenia pewne by y,ł ń ł  
uchwa a  zosta a  przyj ta  przez  Rad ,  stawianie  znaków  itd.  Tak  jak  by y,  tak  stoj  ał ł ę ę ł ą  
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dodatkowych nie ma. Jeszcze raz wracam. Dlaczego do tej pory by y prowadzone konsultacje,ł  
z prezydium Rady, z Dyrektorem Szczytem. Stawiali cie Pa stwo jako wzór do na ladowaniaś ń ś  
przez  inne miasta  gda skie taksówki. Dlaczego chcecie  to burzy  wszystko? Przecie  zań ć ż  
chwil  ludzie wyjd  i b d  protesty, naprawd . Jeste my na kraw dzi ubóstwa. Co z tego,ę ą ę ą ę ś ę  
ka dy patrzy. No tak, ten ma taki samochód, ten ma taki. Pytam? Jakim kosztem? ż

Tylko nikt si  nie zastanawia jeszcze nad jednym. Tak, jak tu Pani Radna s usznie zauwa y a.ę ł ż ł  
A mo e on ma sklepy, a mo e ziemi , a mo e jeszcze jak  inn  dzia alno  prowadzi aż ż ę ż ąś ą ł ść  
mo e ma renty dwa tysi ce a mo e ma emerytur ? Tego pod rachub  nie bierzecie. I takż ą ż ę ę  
samo dziwnym dla nas  jest  to, e  tak raptem te  150 licencji  w zanadrzu  jest  do wydaniaż  
komu . Tylko komu? Mo e faktycznie ludziom, którzy maj  pewne uposa enia. Tego nikt nieś ż ą ż  
sprawdza.  Prosz  Pa stwa,  nie  odno cie  si  Pa stwo  na  okr g o  do  miast,  doę ń ś ę ń ą ł  
porównywalno ci do poszczególnych miast. Tak, jak Pani Radna to robi który  z kolei raz. Noś ś  
niestety nie mo na. T umaczyli my to Pani. Jest Pani m od  osob  i nie wie Pani, niech paniż ł ś ł ą ą  
usi dzie za kierownic . Trzeba rozmawia  z lud mi, Pani je dzi po terenie, dlaczego Pani nieą ę ć ź ź  
rozmawia ze swoimi taksówkarzami? Pani jest Radn  Miasta.ą

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią

Prosz  mówi  do Komisji i prosz  ju  o puent .ę ć ę ż ę

Pan Dariusz Staszewski – Zwi zek Zawodowy Taksówkarzyą
My uwa amy, e nale y utrzyma  poziom licencji na dzie  dzisiejszy, czyli 10 licencji coż ż ż ć ń  
roku, naprawd  jest to wystarczaj ce. Prosimy o wycofanie tego wniosku, o odrzucenie tegoę ą  
projektu uchwa y a ponadto, przecie   ustalenia by y przed laty  robione, ze schodzimy wł ż ł  
Gda sku do pu apu 1500 taksówkarzy a na dzie  dzisiejszy mamy 1700.ń ł ń

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią

Prosz  Pan Dyrektora Szczyta o udzielenie odpowiedzi na pytania, które by y zadane przezę ł  
cz onków Komisji.ł

Pan Antoni Szczyt – Zast pca Dyrektora Wydzia u Gospodarki Komunalneję ł

Prosz  Pa stwa.  Nie  mam  dzisiaj  wykazu  osób,  które  z o y y  wnioski.  Przygotuj  dlaę ń ł ż ł ę  
Pa stwa Radnych na sesj  wykaz - tabel  osób, podam ich status.ń ę ę

Pa stwo  Radni  pytali  jak  si  odbywa  realizacja  wniosków.  Od  2001 roku  s  zg aszaneń ę ą ł  
wnioski do Wydzia u  Spraw Obywatelskich o otrzymanie licencji.  Jest  taka kolejka, którał  
wynika z daty z o enia wniosku, oczekuj cy s  i jak co roku otrzymuj  dziesi  licencji. ł ż ą ą ą ęć

W tym roku sytuacja jest nast puj ca. Na dziesi  licencji, pi ciu zda o ju  egzamin. Z tychę ą ęć ę ł ż  
pi ciu  trzech odebra o licencj ,  dwóch ma  si  zg osi .  pozosta a  pi tka zdaje egzamin 6ę ł ę ę ł ć ł ą  
grudnia i  po 6 grudnia mog  uzyska  t  licencj .  Problem zdania  egzaminów jest  dosyą ć ą ę ć 
skomplikowany,  poniewa  zdaj  niektórzy  po  cztery,  pi  razy,  bo  jest  to  egzaminż ą ęć  
znajomo ci miasta, czyli z tych dziesi ciu pi ciu zda o egzamin a nast pni zdaj  6 grudnia.ś ę ę ł ę ą

Pytanie Pani Gosz by o, jakie s  zasady odbioru licencji negatywnych? Otó  nie ma adnegoł ą ż ż  
obowi zku,  zgodzie  z  przepisami,  które  obowi zuj  w  Gda sku,  eby  odpowiadaą ą ą ń ż ć 
negatywnie, tylko informuje si  ka dorazowo i taki wykaz dla Pani Radnej przedstawi , eę ż ę ż  
ka dy, który z o y  wniosek, zostaje zarejestrowany i otrzymuje informacj , kiedy mo e siż ł ż ł ę ż ę 
zg osi  na egzamin i stoi w kolejce i co go czeka. Taki wykaz przedstawi , kto czeka i jak toł ć ę  
si  odbywa formalnie.ę
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Pan Radny Olszewski pyta  o sprawy dotycz ce w tym roku, jak to si  dzia o. Otó  mamł ą ę ł ż  
aktualne dane, ile mamy licencji. Na koniec 2004 roku mieli my 1702 licencje. Na dzie  25ś ń  
pa dziernika 2005 jest 1698, czyli licencji odda o, albo straci o 14 osób. Zasady s  takie, zeź ł ł ą  
je eli kto  np. sk ada rezygnacj , albo podaje jakie  inne powody, jest to mier , albo co  siż ś ł ę ś ś ć ś ę 
zdarzy o, to jest to rejestrowane w Wydziale i taki wykaz równie  chc  przedstawi  Pa stwu,ł ż ę ć ń  
sk d si  wzi o te 14 licencji. W jaki sposób zosta y zmniejszone.ą ę ęł ł

Je li chodzi o postoje w Gda sku. Mam wykaz, e postojów w Gda sku w tym roku przyby oś ń ż ń ł  
dwana cie  nowych.  Mamy  740  miejsc  na  postojach.  Natomiast  problem,  który  panowieś  
podnie li, prywatnych terenów, na których s  postoje tzw. miejsce oczekiwania, niestety nieś ą  
uda o nam si  zlikwidowa . Dzi kuj  bardzo.ł ę ć ę ę

Radny Ryszard Olszewski 

Chc c dowiedzie  si , czy to jest 30%, s ysz  7 dowolnie oddanych licencji, co wydzia  zrobią ć ę ł ę ł ł 
lub  podmiot,  który  rejestruje  licencje  na  rynku  taksówkarzy  zderzy  to  z  informacj  oł ą  
dzia alno ci gospodarczej a konkretnie z Urz dem Skarbowym, bo mo e by  tak, e podmiotł ś ę ż ć ż  
licencji nie oddaje a jest wyrejestrowany w Urz dzie Skarbowym. Czy tutaj co  sprawdzono?ę ś  
To samo pytanie stawia em na pocz tku tego roku i do dzisiaj nie mam informacji. ł ą

Pan Antoni Szczyt – Zast pca Dyrektora Wydzia u Gospodarki Komunalneję ł
Jest to do sprawdzenia.

Radna Agnieszka Pomaska
Ale na miejsce zwolnionej licencji nie mo na powo a  innej osoby, na tym polega w a nież ł ć ł ś  
problem.

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Prosz  Pa stwa. Pad u tu ju  wiele g osów. Chcia bym dokona  kilku u ci le . W projekcieę ń ł ż ł ł ć ś ś ń  
uchwa y, w uzasadnieniu jest podany czasokres 2000- 2005. w jaki sposób przydzielano noweł  
licencje w roku 2001 do roku 2005?

Pan Antoni Szczyt – Zast pca Dyrektora Wydzia u Gospodarki Komunalneję ł
Co roku wydawano 10 nowych licencji.

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Na podstawie jakiej uchwa y?ł

Pan Antoni Szczyt – Zast pca Dyrektora Wydzia u Gospodarki Komunalneję ł
Na podstawie uchwa y, która mówi, e je eli nie zostanie podj ta nowa uchwa a, to co rokł ż ż ę ł  
b dzie wydawanych 10 nowych licencji.ę

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Czyli, gdy tej uchwa y by my nie podejmowali?ł ś

Pan Antoni Szczyt – Zast pca Dyrektora Wydzia u Gospodarki Komunalneję ł
To 10 licencji przechodzi na nast pny rok, czyli w 2006 roku b dzie równie  10 licencji.ę ę ż

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Dzi kuj  bardzo. To jest konkretna informacja.ę ę

Druga  sprawa,  to  ta,  któr  Pani  Radna  Gosz  poruszy a,  e  wnioski  s  tutają ł ż ą  
zaewidencjonowane od roku 2000. Czy ta uchwa a obliguje do trzymania i ewidencjonowaniał  
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tych  wniosków i  trzymania  w  kartotece  Wydzia u  Spraw  Obywatelskich,  jako wnioskówł  
oczekuj cych?ą

Pan Antoni Szczyt – Zast pca Dyrektora Wydzia u Gospodarki Komunalneję ł
Sama uchwa a nie obowi zuje nas do tego, ale jest taka zasada, e jak sk ada wnioskodawcał ą ż ł  
wniosek, to rejestruje si  i oni czekaj  w kolejce. Zrobi  dla Pa stwa wydruk na Komisję ą ę ń ę 
tych osób zarejestrowanych i oczekuj cych w kolejce.ą

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Panie  dyrektorze.  Bardziej  chyba logiczne  by oby, aby  wnioskodawca,  który szuka  pracy,ł  
zg asza  si  z  wnioskiem  o  licencj  i  gdy  takiej  licencji  nie  ma,  to  mu  Urz d  Miejskił ę ę ą  
odpowiada, e na ten rok nie ma np. ju  licencji, w roku np. 2005 s  wszystkie wyczerpane,ż ż ą  
wi c dostaje odpowied  odmown  i ten cz owiek poszukuje pracy  gdzie indziej, bo tu sę ź ą ł ą 
osoby, które oczekuj  ju  pi  lat i ja sobie nie wyobra am, ze oni w dalszym ci gu czekają ż ęć ż ą ą 
tylko na t  licencj .ą ę

Pan Antoni Szczyt – Zast pca Dyrektora Wydzia u Gospodarki Komunalneję ł
Oni  szukaj  innej  pracy  przypuszczam,  natomiast  informacj  dostaje  tak ,  e  zostaą ę ą ż ł 
zarejestrowany pod takim numerem. Taka informacja do wnioskodawcy dociera.

Radna Zofia Gosz- cz onek Komisjił
Ale tu chodzi o co innego. Pan ju  powiedzia  Panu Przewodnicz cemu, ze nie ma przepisu,ż ł ą  

eby nie odpowiada  negatywnie, ze nie ma licencji. Ci ludzie czekaj , jak jest 300 osób, poż ć ą  
10, 20 a  nawet   b d  czekali  30 lat.  Gdzie  jest  sens? Czy  nie mo na normalnie sprawyę ą ż  
za atwi , jak kodeks administracyjny mówi, jak sprawa nie jest za atwiona, to odpowiada sił ć ł ę 
negatywnie. Teraz tworzymy kolejk  jak na mieszkanie. Uwa am, e sprawa rozwi za abyę ż ż ą ł  
si  znacznie  atwiej,  gdyby  by a  odpowied .  Nie  ma  limitów i  jest  negatywnie  wniosekę ł ł ź  
za atwiony, bo trzymanie ludzi w kolejce i dawanie za wiadczenia, e on oczekuje gdzieł ś ż ś 
mo e by  wykorzystywany w skrajnych przypadkach, e jest poszukuj cym pracy. Czy toż ć ż ą  
tak nie mo e by  w Urz dzie Pracy wykorzystywane? ż ć ę

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Widz , ze tutaj  zg asza  si  du o osób do dyskusji,  a  poniewa  nie chcia bym powtarzaę ł ę ż ż ł ć 
drugiej tury dyskusji i powtarza  pyta  i dyskusji, prosz  najpierw pana dyrektora Szczyta oć ń ę  
odpowied  dla pani radnej Gosz.ź

Pan Antoni Szczyt – Zast pca Dyrektora Wydzia u Gospodarki Komunalneję ł
Nie chcia bym odpowiada  na to pytanie, bo tymi sprawami zajmuje si  inny wydzia  i nieł ć ę ł  
chcia bym wprowadza  Pa stwa w b d, ja si  po prostu interesuj  spraw  a pani radnejł ć ń łą ę ę ą  
chodzi o odpowied  klientowi, e przepraszam bardzo, nie ma w tym roku licencji, bo np.ź ż  
jeste  w kolejce 254 a w roku 2006 otrzyma licencj  tylko 10 osób, bo limit na ten rok jest 10ś ę  
nowych licencji, dlatego te  nie otrzymasz licencji” o tak  odpowied  pani radnej chodzi?ż ą ź

Radna Zofia Gosz- cz onek Komisjił
Nie.  Prost  odpowied  jak  mówi  kpa.  Je eli  sprawa  nie  jest  za atwiona  pozytywnie,  toą ź ż ł  
odpowiadam klientowi, e z uwagi na taki i taki limit licencji sprawa pana nie mo e byż ż ć 
rozpatrzona pozytywnie. Koniec kropka.

Pan Antoni Szczyt – Zast pca Dyrektora Wydzia u Gospodarki Komunalneję ł
A je li zwolni si  kolejka i b dzie szybciej?ś ę ę

Radna Zofia Gosz- cz onek Komisjił
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To nast pnym razem, czy w przysz ym roku wyst puje z nowym wnioskiem. Jak ma czekaę ł ę ć 
w kolejce, gdzie to jest napisane, e ma czeka  w kolejce? W ten sposób blokuje si  rynek iż ć ę  
przedsi biorczo , gdzie jest to napisane, w jakim akcie prawnym?ę ść

Radny Czes aw Nowak – cz onek Komisjił ł
Prosz  Pa stwa. Ja wiedz , e stwarzaj c tak  kolejk  my my si  zablokowali jako miasto,ę ń ę ż ą ą ę ś ę  
je li chodzi o licencje. Wed ug mnie te licencje, które s  wydane powinny by  skontrolowane,ś ł ą ć  
czy s  prawid owo wykorzystywane, czy s  one kontrolowane z Urz dem Skarbowym, czyą ł ą ę  
nie, bo to s  wa ne rzeczy. Chodzi o to, e miasto takiej wiedzy nie ma. Z tego odnosz  takieą ż ż ę  
wra enie,  e  miasto  nie  koordynuje  tego  z  Urz dem  Skarbowym,  bo  przecie  ka dyż ż ę ż ż  
taksówkarz powinien mie  zarejestrowan  dzia alno  gospodarcz . Czy ilo  tych, którzyć ą ł ść ą ść  
prowadz  dzia alno  gospodarcz  w tym zakresie odpowiada ilo ci wydanych koncesji, boą ł ść ą ś  
to powinno si  przynajmniej raz w roku sprawdzi ., bo je li kto  zawiesi  dzia alno , czy zę ć ś ś ł ł ść  
niej  zrezygnowa  w  ogóle,  to  powinien  zwróci  koncesj ,  taka  jest  logika,  bo  jest  toł ć ę  
blokowanie dost pu do zawodu dla innych ludzi, którzy czekaj  w kolejce i ja uwa am, eę ą ż ż  
tutaj miasto powinno wykazywa  wi ksz  rol  kreatora tego rynku i pilnowania tej sprawy,ć ę ą ę  
bo skoro wprowadzamy licencje, to musimy pilnowa , jak one s  wykorzystywane i jak oneć ą  
id  na rynku. ą

W zwi zku z powy szym mam pytanie. Czy taka próba kontroli jest w tym zakresie robiona,ą ż  
czy nie, koordynacja z Urz dem Skarbowym? ę

Nast pna  sprawa.  Jestem  te  zwi zkowcem  przez  wiele  lat  i  równie  przez  zwi zkoweę ż ą ż ą  
okulary  patrz  na  sytuacj  i  cz sto  te  korzystam  z  taksówek  i  je d  chocia by  wę ę ę ż ż żę ż  
godzinach popo udniowych i zawsze dostaj  rabat, o którym tutaj by a mowa. Natomiast chcł ę ł ę 
Pa stwu powiedzie , e dla mnie np. sytuacja w ród taksówkarzy nie jest oboj tna, co si  zń ć ż ś ę ę  
nimi b dzie dzia o, bo na pewno jest to grupa zawodowa, z któr  my my si  jako miastoę ł ą ś ę  
liczyli, by y konsultacje w wielu sprawach i tak, jak my my s yszeli np. w Warszawie, zeł ś ł  
niektórzy  opanowali  Lotnisko  Ok cie,  by a  mafia  taksówkowa  i  tam  stosowano  doę ł ść 
drako skie stawki i my my mieli te  swój problem, je eli pan dyrektor Szczyt z lotniskiem iń ś ż ż  
z  niektórymi  hotelami  i  ja  bym  chcia ,  eby  w  tym  zakresie  równie  porozmawia  zł ż ż ć  
taksówkarzami, ale z korporacj  taksówkarzy, eby ten porz dek i ten ad pozosta . Natomiastą ż ą ł ł  
jest wielu taksówkarzy, którzy rzeczywi cie dorabiaj  i taksówk  traktuj  jako drugi zawód.ś ą ę ą  
Trzeba  wi c  si  zastanowi ,  czy  wydajemy  licencj  temu,  który  ma  ju  zawód i  on goę ę ć ę ż  
wykonuje, czy te  dajemy mu licencj  dlatego, e czeka  w kolejce. My l , e tutaj rolaż ę ż ł ś ę ż  
miasta powinna by  bardziej kreatywna i kontrolna. Dzi kuj  bardzo.ć ę ę

Radny Ryszard Olszewski  
Zwracam si  do wnioskodawców. Je eli jest 300 oczekuj cych, chcecie rynek zwi kszy  oę ż ą ę ć  
150. ja mówi  i podtrzymuj , e je eli wyrejestrowa  dzia alno  gospodarcz , nie jest wę ę ż ż ł ł ść ą  
ewidencji skarbowej a licencji nie oddaje, to z czyjej to winy wynika? Najprawdopodobniej 
naszej, bo nie uporz dkowali my uchwa y do ko ca i w a nie teraz jest pytanie. ą ś ł ń ł ś

Co zrobili cie, zanim poszerzaj c ten limit, t  uchwa  uporz dkowa , o czym mówi   Radnyś ą ę łę ą ć ł  
Czes aw Nowak, eby my mieli oprócz tego, e stanowimy to prawo –  decydujemy, mielił ż ś ż  
równie  wp yw kontrolny, to znaczy mie  przegl d tego, co si  dzieje. Czy podejmowali cież ł ć ą ę ś  
prób  znowelizowania uchwa y, która obowi zuje, która b dzie porz dkowa  ilo  limitówę ł ą ę ą ć ść  
sztucznie blokowanych na naszym rynku?

Radny Wies aw Kami ski – cz onek Komisjił ń ł
Tu przewija si , e to ma by  element zmniejszenia bezrobocia. Chcia em si  dowiedzie ,ę ż ć ł ę ć  
czy to kto  z Pa stwa Radnych wymy li , czy jaki  przedstawiciel instytucji miejskiej, boś ń ś ł ś  
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prawd  powiedziawszy, to chcia bym zobaczy  jak bezrobotny dostaje kredyt na samochód,ę ł ć  
jak dostaje koncesje, no chcia bym to zobaczy  po prostu. ł ć

Wydaje si  to zupe nie nieprawdopodobne. Kto jest autorem takich stwierdze ? ę ł ń
Nie ma autora? To si  po prostu nie dowiem.ę

Radny  Maciej  Lisicki  –  przedstawiciel  wnioskodawcy  projektu  uchwa y  Klubu  Radnychł  
Platformy Obywatelskiej
S ucham Pa stwa z przera eniem, bo na sali s  chyba wszyscy zwolennicy r cznej kontroli.ł ń ż ą ę  
Co miasto zrobi o, eby sprawdzi  czy licencja dobrze wykorzystywana a czy sprawdzone zeł ż ć  
karbówk . Po co ja si  pytam? Dodatkowe roboty dal urz dników wyznacza ?ą ę ę ć

Radny Ryszard Olszewski
To po co limitowa ?ć

Radny  Maciej  Lisicki  –  przedstawiciel  wnioskodawcy  projektu  uchwa y  Klubu  Radnychł  
Platformy Obywatelskiej
Do tego zmierzam, e nie limitujmy. Na rok 2006 jest propozycja kompromisowa 150 nowychż  
licencji,  bo musimy wyznaczy  uchwa , bo tak mówi ustawa.  Natomiast  to, co Pa stwoć łą ń  
mówicie,  to  przepraszam,  ale  w  tej  chwili  wy wiadczacie  nied wiedzi  przys ugś ź ą ł ę 
taksówkarzom, bo, je li  by si  okaza o, e  ma  by  tak, e  sprawdzamy  licencje  i  w ichś ę ł ż ć ż  
miejsce wydajemy teraz nowe licencje plus jeszcze ekstra, to jest tylko na ich niekorzy , bość  
to  powoduje,  e  tak  naprawd  ujawniamy  ile  jest  naprawd  taksówek  w  Gda sku.ż ę ę ń  
Rozumiem, e nie jest ich wi cej, ale w domy le jest ich mniej, bo kto  ma licencj , ależ ę ś ś ę  
us ugi nie wykonuje, nie ma go w Urz dzie Skarbowym, czyli ujawniamy t  czarn  dziur ,ł ę ą ą ę  
czyli  dorzucamy  jeszcze  t  liczb  i  wprowadzamy  jeszcze  nowe  licencje.  Ta  kontrolaą ę  
powoduje to, e u nich jest od razu gorzej, z dnia na dzie . To po pierwsze.ż ń

Po drugie. Pani Radna chce, eby odmawia  pozytywnego za atwienia sprawy przez Urz d.ż ć ł ą  
Otó , je li mamy limit 10 licencji rocznie i mamy co roku ludziom odmawia  i nie tworzyż ś ć ć 
kolejki, która jest stworzona, to ja rozumiem, e pierwszych dziesi ciu, którzy si  zarejestrujż ę ę ą 
2 stycznia, czyli krótko mówi c Pan Dyrektor Szczyt, przepraszam Panie Dyrektorze wielką ą 
kiesze  na apówki i mówi tak:  kto da wi cej, ten b dzie w pierwszej dziesi tce. Proszń ł ę ę ą ę 
Pa stwa. Nie zwalczajmy korupcji, tylko nie twórzmy pola do jej dzia ania, trzeba niwelowań ł ć 
przyczyny tej korupcji. Je eli b dziemy limitowa  10 licencji rocznie, powiemy, kto pierwszyż ę ć  
ten lepszy - to jest pierwsze pole do apówek. Oczywi cie tu nie chodzi o o podej cie Panał ś ł ś  
Dyrektora Szczyta, bro  ci  Panie Bo e, ale mówi  popatrzcie na to logicznie i normalnie. ń ę ż ę

Nikt w tym mie cie nie broni adnych korporacji, ani szklarzy, rzemie lników, wszyscy mogś ż ś ą 
otworzy  tak  dzia alno  gospodarcz ,  jak  chc .  Dlaczego  taksówkarze  maj  być ą ł ść ą ą ą ą ć 
uprzywilejowani?

Pan Antoni Szczyt – Zast pca Dyrektora Wydzia u Gospodarki  Komunalneję ł
Odpowiadaj c  na  pytanie  Radnego  Nowaka.  W  roku  2001,  2002 miasto  robi o  kontroleą ł  
wspólnie z  taksówkarzami.  By a  powo ana specjalna Komisja  powo ana przez  Prezydentał ł ł  
Miasta Gda ska, by o to robione zgodnie z prawem. Wszystko by oby dobrze, ale w roku 2004ń ł ł  
wesz a w ycie nowa ustawa, która kontrol  od miasta zabra a i zajmuje si  tym obecnieł ż ę ł ę  
Inspekcja  Ruchu  Drogowego,  która  zatrzymuje  i  sprawdza  taksówkarzy.  Natomiast  nie 
ukrywam, e ten pomys , który podniós  Pana Radny Olszewski, eby sprawdzi  w Urz dzież ł ł ż ć ę  
Skarbowym jest  dobry.  My  to mo emy  sprawdzi ,  tak samo wykaz  tych  licencji  mamy.ż ć  
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Natomiast kontroli taksówek nie mo emy robi , bo ustawa zadanie to nak ada na Inspekcjż ć ł ę 
Ruchu Drogowego.

Radny Marek Polaszewski – cz onek Komisjił
Pan Dyrektor prawd  powiedzia , e robi to Inspekcja Ruchu Drogowego, ale konsekwencjię ł ż  
tych kontroli nie ma adnych, bo do tej  ustawy nie ma aktów wykonawczych. Pan o tymż  
dobrze wie i oni tylko sprawdzaj , i tu jest problem.ą

Radny Czes aw Nowak – cz onek Komisjił ł
Prosz  Pa stwa.  Otó  nie  chodzi o mi  o to, eby  Pan Szczyt  sta  na ulicy  i  chodzi  poę ń ż ł ż ł ł  
parkingach  i  sprawdza .  Chodzi o  mi  o  to,  eby  sprawdzi  list  wydanych  licencji  ił ł ż ć ę  
skontrolowa  z dzia alno ci  gospodarcz . Nic wi cej i to chyba pan mo e sprawdzi , boć ł ś ą ą ę ż ć  
miasto rejestruje dzia alno  gospodarcz .ł ść ą

Pan Antoni szczyt – Zast pca Dyrektora Wydzia u Gospodarki Komunalneję ł
Sprawdz  to.ę

Radny Czes aw Nowak – cz onek Komisjił ł
Natomiast druga sprawa, o której Pan Radny Lisicki  powiedzia . Otó . Prosz  Pa stwa. Weł ż ę ń  
wszystkich  cywilizowanych  krajach  na  wiecie  korporacje  taksówkarzy,  czy  taksówkarześ  
maj  okre lone limity licencji, czy to b dzie np. Londyn, tam nawet taksówka ma okre lonyą ś ę ś  
kolor, jak ma wygl da . Niektóre kraje okre laj , jakie samochody maj  by  kierowane doą ć ś ą ą ć  
transportu taksówkowego w danym mie cie i okre lona jest z góry licencja. ś ś

Radny Wies aw Kami ski – cz onek Komisjił ń ł
Jak to wygl da z cenami za us ugi taksówkowe, jak jest zasada, bo z tego co wiem, w Gdynią ł  
jest taniej ni  w Gda sku?ż ń

Pan Antoni szczyt – Zast pca Dyrektora Wydzia u Gospodarki Komunalneję ł
Zasada jest  taka,  e  Rada Miasta  przyjmuje  uchwa ,  która okre la  maksymaln  stawkż łę ś ą ę 
op at, na wniosek taksówkarzy. W Gda sku od pi ciu lat podwy ki nie by o. Jest zasada taka,ł ń ę ż ł  
ze ustala si  stawk  nie wi ksz  ni  2 z ote, mo e by  ni e, nie mo e by  wy ej.ę ę ę ą ż ł ż ć ż ż ć ż

Radny Wies aw Kami ski – cz onek Komisjił ń ł
Jak to wygl da w innych miastach? Mamy podejmowa  trudn  decyzje a nie mamy takichą ć ą  
danych.

Pan Antoni Szczyt – Zast pca Dyrektora Wydzia u Gospodarki Komunalneję ł
Nie mam na chwil  obecn  dok adnych danych, ale na pewno stawka w Gda sku jest rednię ą ł ń ś ą 
stawk  w stosunku do poszczególnych miast.ą

Pan Dariusz Staszewski – Zwi zek Zawodowy Taksówkarzyą
W  Gda sku mamy  stawk  2 z .  i  stosujemy  rabaty  10%, 20% a  nawet  30%. Upusty  sń ę ł ą 
indywidualn  spraw . Natomiast, je li chodzi o stawki, to najwy sz  w Polsce ma Wroc aw 6ą ą ś ż ą ł  
z . na wej cie i kilometr 3.70 z .ł ś ł

Radny Wies aw Kami ski – cz onek Komisjił ń ł
Panie Przewodnicz cy. Mam formalny wniosek.ą
Naprawd  brakuje  mi  tutaj  wiedzy  i  informacji,  o  stosowanych  np.  stawkach  wę  
poszczególnych miastach. To jest pierwsza sprawa. 
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Po drugie. By  mo e musimy na nowo okre li  ten limit, ale ten limit musi by  racjonalny.ć ż ś ć ć  
Dzisiaj naprawd  nie jestem w stanie przy tych danych i przy tych informacjach poza ta starę ą 
ideologiczn , która tu si  ca y czas przewija. Nie jestem w stanie okre li , czy ten limit, któryą ę ł ś ć  
jest  rzeczywi cie  optymalny,  czy  by  mo e o te  dodatkowe 150 nowych licencji  dopieroś ć ż  
b dzie optymalne. ę

W zwi zku z powy szym mój wniosek jest taki, aby my prze o yli opiniowanie projektuą ż ś ł ż  
uchwa y na nast pn  Komisj . Pro ba do wnioskodawców, eby prze o yli t  uchwa  nał ę ą ę ś ż ł ż ę łę  
nast pn  sesj , eby my mieli wi cej informacji, w zwi zku z tym, eby by a mo liwoę ą ę ż ś ę ą ż ł ż ść 
podj cia decyzji.ę

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Prosz  Pa stwa.  Mam  wniosek  dalej  id cy  i  wnosz  do Komisji  o  odrzucenie  projektuę ń ą ę  
uchwa y w ca o ci. ł ł ś
Czyli jest to wniosek najdalej id cy i b dzie g osowany jako pierwszy. Je li ten wniosek nieą ę ł ś  
uzyska akceptacji b dziemy g osowali wniosek Pana Radnego Wies awa Kami skiego.ę ł ł ń

Czy s  jeszcze jakie  wnioski ze strony cz onków Komisji ? poniewa  nie ma zamkn  zaą ś ł ż ę  
chwile  dyskusj  i  przejdziemy  do  g osowania.  O  g os  jeszcze  prosi  Pan  ze  zwi zkuę ł ł ą  
taksówkarzy. Prosz  bardzo.ę

Pan Dariusz Staszewski – Zwi zek Zawodowy Taksówkarzyą
Chcia em podzi kowa  Pa stwu Radnym, tym którzy zrozumieli i wiedz , co to jest pracał ę ć ń ą  
ludzka. No niestety Platforma, chyba  z tego tytu u, e przegra a wybory, to nie potrafi nasł ż ł  
zrozumie . Dzi kuj  bardzo.ć ę ę
 
Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
My l ,  e  powinni my  pomija  tutaj  emocje,  raczej  staram  si  aby my  rozmawialiś ę ż ś ć ę ś  
merytorycznie. Dzi kuj  bardzo. Zamykam dyskusj  i przechodzimy do g osowania.ę ę ę ł

Ustalenia: Opinia Komisji

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Kto z Pa stwa Radnych jest za wnioskiem odrzucenie projektu uchwa y RMG w sprawień ł  
ustalenia liczby przeznaczonych do wydania nowych licencji na wykonywanie transportu 
drogowego taksówk  w roku 2006 – ą druk nr 1662 w ca o ci.ł ś

G osowanie:ł

Komisja 5 g osami za, przy 0 g osach przeciwnych i 2 g osach wstrzymuj cych si  - odrzucał ł ł ą ę  
w ca o ci przedmiotowy projekt uchwa y, zawarty  w druku nr 1662.ł ś ł

Radny  Maciej  Lisicki  –  przedstawiciel  wnioskodawcy  projektu  uchwa y  Klubu  Radnychł  
Platformy Obywatelskiej

Rozumiem, e Komisja jest za negatywn  opini  a nie za odrzuceniem uchwa y wż ą ą ł  
ca o ci?ł ś

Radny Marek Polaszewski – cz onek Komisjił
Panie Przewodnicz cy Lisicki, taki jest zapis w Regulaminie, wi c odsy am do regulaminuą ę ł  
Rady
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Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Prosz  Pa stwa, podda em wniosek pod g osowanie, zgodnie z obowi zuj cym Regulaminemę ń ł ł ą ą  
Rady Miasta Gda ska. w Regulaminie jest napisane, e Komisja wiod ca mo e wnioskowań ż ą ż ć 
o przyj cie  projektu uchwa y bez poprawek, z  poprawkami, w formie jednolitego tekstu ię ł  
mo e  wnioskowa  o odrzucenie projektu.ż ć

Komisja  w  swoim  g osowaniu  poddanego  przeze  mnie  wniosku  wyrazi a  stanowisko  oł ł  
odrzuceniu projektu uchwa y.ł
Wobec powy szego taka jest opinia Komisji, e odrzuca projekt w ca o ci.ż ż ł ś

Dzi kuj  Pa stwu za obecno  na posiedzeniu Komisjię ę ń ść

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Zwracam si  jeszcze do cz onków Komisji. Prosz  Pa stwa.ę ł ę ń

Proponuj ,  aby  Komisja  swoje  stanowisko  uzasadni a  tym,  i  uznaje,  e  rynek  us ugę ł ż ż ł  
transportu drogowego taksówk  jest odpowiednio nasycony przy dotychczasowym poziomieą  
licencji i nie widzi potrzeby ustalania dodatkowych. 

Radna Zofia Gosz – cz onek Komisjił
Uzupe ni abym  to  uzasadnienie  o  zapis,  e  nie  przedstawiono  nowych  przes anekł ł ż ł  
przemawiaj cych za konieczno ci  zwi kszenia ilo ci licencji, od czasu  posiedzenia Komisjią ś ą ę ś  
w czerwcu br.

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią

Dzi kuj  bardzo. Tak zapisz  w uzasadnieniu naszej opinii.ę ę ę

Natomiast, projekt ten ma by  w porz dku sesji w dniu 24 listopada, bo ju  si  odby  konwentć ą ż ę ł  
i ten projekt uchwa y jest umieszczony, zg aszam wniosek, który zostanie skierowany do Radył ł  
o zdj cie przedmiotowego projektu uchwa y z porz dku sesji Rady Miasta Gda ska wę ł ą ń  
dniu 24 listopada 2005 roku. Kto z Pa stwa Radnych jest za takim wnioskiem?ń

G osowanie:ł
Wniosek  zosta  przyj ty  6  g osami  za,  przy  0  g osach  przeciwnych  i  1  g osieł ę ł ł ł  
wstrzymuj cym si .ą ę
Opinia Nr 74-18/403/98/2005 stanowi za cznik nr 14 do protoko u.łą ł

PUNKT – 6
Opiniowanie projektu uchwa y RMG w sprawie zatwierdzenia Regulaminuł  
gospodarowania  rodkami  gminnego  funduszu  ochrony  rodowiska  iś ś  
gospodarki  wodnej  oraz  powiatowego  funduszu  ochrony  rodowiska  iś  
gospodarki wodnej Miasta Gda ska – druk nr 1645ń

Pani Dagmara Nagórka- Kmiecik – Kierownik 
Zreferowa a przedmiotowy projekt uchwa ył ł  –  zawarty  w druku nr 1659,  który  stanowi 
za cznik nr 15 do protoko u.łą ł

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią

23



Dzi kuj  bardzo. Otwieram dyskusj .ę ę ę

DYSKUSJA:

Radna Zofia Gosz- cz onek Komisjił
Pani  poda a  zmiany  jakie  nast pi y.  Natomiast  ja  konferowa am  z  panem  dyrektoremł ą ł ł  
Wydzia u i jeszcze jak by a pani wiceprezydent Fatyga, zg asza am to na sesji. Dzisiaj Panił ł ł ł  
mówi a  o azbestach co  nadmienia a i o wielko ci dotacji dla osób fizycznych i instytucji.ł ś ł ś  
Je eli  czytam  §  8,m  gdzie  ustala  si  kierunki  finansowania  ze  rodków  funduszy  wż ę ś  
poszczególnyc1h grupach zada ,  to nie ma tych spraw azbestowych, a  mo e to by  jakoń ż ć  
dzia anie  prozdrowotne i  mo e by  dzia anie  jako ochrona rodowiska.  Ja  zg asza am doł ż ć ł ś ł ł  
WPI,  ale  nie  b dzie  tego w  WPI,  ale  sprawa  jest  konkretnie  do za atwienia  i  b dzie  toę ł ę  
konkretna  nazwa  zadania  zdejmowanie  os on  azbestowo  –  cementowych  na  wszystkichł  
budynkach mieszkaniach, zbudowanych za Gierka. To jest g ówne ród o choroby a nie jakieł ź ł ś 
rury  azbestowe, czy  co  innego. Pan dyrektor powiedzia  mi,  e  nawet w 100% mo e toś ł ż ż  
sfinansowa  i teraz  prosz  mi wyja ni , czy  to w ramach tego regulaminu, czy  z  innychć ę ś ć  

rodków?ś

Pani Dagmara Nagórka- Kmiecik – Kierownik 
Tak. W ramach tego regulaminu.

Radna Zofia Gosz- cz onek Komisjił
Gdzie to jest konkretnie zapisane?
Ja wnioskuj , eby to zapisa  w § 8, bo w adnym z punktów tego nie zapisanego.ę ż ć ż

Pani Dagmara Nagórka- Kmiecik – Kierownik 
To jest w punkcie 5 - realizacja przedsi wzi  zwi zanych z gospodark  odpadami.ę ęć ą ą

Radna Zofia Gosz- cz onek Komisjił
Gospodarka odpadami, to jest wywóz tych rzeczy. Natomiast finansowa  trzeba zdj cie tychć ę  
p yt, wywóz i utylizacj  a za o enie nowych os on np. na balkonach ju  nie finansujecie.ł ę ł ż ł ż
Pani Dagmara Nagórka- Kmiecik – Kierownik 
Pani Radna i tak nie mogliby my realizowa  zak adania nowych os on.ś ć ł ł

Radna Zofia Gosz- cz onek Komisjił
Ja si  z tym zgadzam, tak w a nie powiedzia am.ę ł ś ł

Pani Dagmara Nagórka- Kmiecik – Kierownik 
To jest w punkcie 5 § 8, poniewa  to s  kierunki finansowania i to s  te grupy w którychż ą ą  
dokonywana jest ocena pó niej wniosków.ź

Radna Zofia Gosz- cz onek Komisjił
Dobrze. Pani mi to wyt umaczy pó niej, ja jeszcze nie sko czy am, prosz  sobie notowa  ił ź ń ł ę ć  
pó niej odpowiedzie .ź ć

Tu jest utylizacja, zdj cie z balkonów os on, gdzie trzeba rusztowanie postawi  i inne kosztyę ł ć  
ponie , to nie jest utylizacja.ść

W zwi zku z powy szym  nale a oby w 8, w ust pie 6 po s owach „ochrona rodowiska”ą ż ż ł ę ł ś  
dopisa  „i cz owieka w rodowisku”. I w § 8 proponowa abym dopisa  nowy punkt ć ł ś ł ć
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6)  usuwanie  azbestowych  ok adzin  z  budynków mieszkalnych  i  os on  balkonów w  tychł ł  
budynkach” i nowy punkt 

7) zapobieganie chorobom od rodowiskowym. ś

To nie jest  zakazane.  Np.  ludzie choruj  na Wi lince,  bo tam jest  ta  ha da fosfogipsów ią ś ł  
zapobieganie  tym  chorobom mo e  by  finansowane  równie  z  funduszy.  Je li  mi  paniż ć ż ś  
prawnie udowodni, ze nie mo na, to od tego ust pi , natomiast wiem, e mo na, bo na ca ymż ą ę ż ż ł  

wicie to robi . Ja konieczno  widz  tego, bo chorób od rodowiskowych jest bardzo du o,ś ą ść ę ś ż  
rak mo na te  uzna  w wielu przypadkach. W szkole dzieci choruj  na bia aczk , bo szko aż ż ć ą ł ę ł  
jest truj ca i my nic nie robimy, wi c mo emy finansowa  pewne elementy i s  chorobyą ę ż ć ą  
od rodowiskowe zewn trzne, czyli spaliny a przede wszystkim te ró ne zanieczyszczenia jakś ę ż  
Pollaytag, bo od tego s  choroby p ucne a szczególnie Wi linka. Wobec tego proponuje takieą ł ś  
zapisy.

W § 26 punkt 1  mówi si ,  e  dopuszcza  si  finansowanie zadania do 100% kosztów, wę ż ę  
przypadku realizacji zadania przez jednostki nie prowadz ce dzia alno ci w celu osi gni ciaą ł ś ą ę  
zysku. Czy to dotyczy spó dzielni mieszkaniowych, jako jednostki?ł

A  gdzie  s  budynki  mieszkalne,  bo  jak  usuwamy  azbest  z  budynków i  z  balkonów,  toą  
niezale nie od formy w asno ci budynku, zgodnie z ustaw  azbestow  ma obowi zek i maż ł ś ą ą ą  
prawo sfinansowa  to usuwanie.ć

Pani Dagmara Nagórka- Kmiecik – Kierownik 
Miasto z budynków komunalnych usuwa i dofinansowuje. W § 25 jest zapisane, e przyznaneż  
dofinansowanie  nie  mo e  przekracza  kwoty  wnioskowanej,  jednak nie  wi cej  ni  50%ż ć ę ż  
kosztów zadania z zastrze eniem § 26, czyli spó dzielnia mieszkaniowa jest rozumiana jakoż ł  
podmiot, który mie ci si  w § 25 i mo e ubiega  si  o uzyskanie dofinansowania do 50%ś ę ż ć ę  
kosztów zadania, czyli zdj cia azbestu, wywiezienia i utylizacji. Poniewa  Pani Radna linia, oę ż  
której mówimy dotycz ca azbestu, ta linia dotyczy osób fizycznych i te osoby fizyczne mogą ą 
dostawa  dofinansowanie do 3 tysi cy z otych. Osoby fizyczne otrzymaj  na zdj cie tychć ę ł ą ę  
p yt, utylizacj  wraz z kosztami transportu. No tu mo e b dzie refundowana jaka  cz  ichł ę ż ę ś ęść  
kosztów, to zale y  jak kto sobie dach, czy  te p yty  zdejmuje.   Po o enie nowych rzeczy,ż ł ł ż  
zgodnie z art. 406 i 407 prawa ochrony rodowiska gmina nie ma prawa dofinansowywa .ś ć

W  zwi zku  z  tym  w §  8,  w  grupie  zadania  spó dzielnia  mieszkaniowa  sk ada  wniosek,ą ł ł  
wniosek jest kwalifikowany zgodnie z § 8 do grupy 5 – realizacji przedsi wzi  zwi zanych zę ęć ą  
gospodark  odpadami,  poniewa  jest  to  dzia anie  polegaj ce  na  eliminacji  odpaduą ż ł ą  
niebezpiecznego, jakim jest azbest z terenu miasta. W tej grupie wniosek zakwalifikowany 
podlega ocenie i podmiot, którym jest spó dzielnia, zgodnie z § 26 otrzymuje dofinansowanie. ł

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
W ilu procentach?

Pani Dagmara Nagórka- Kmiecik – Kierownik 
W 50%. Do 100% dopuszczamy tylko w przypadku organizacji non profit, je li kto  nie maś ś  
zysku a spó dzielnia jest dochodowa, czyli § 25.ł

Radna Zofia Gosz- cz onek Komisjił
Akurat  na  ten  temat  dyskutowa am  kilka  razy  z  Panem  Dyrektorem  Wydzia u  Ochronył ł  

rodowiska, widz  e Pani tutaj nie przekonam, i powiedzia , e w przypadku azbestu 100%,Ś ę ż ł ż  
tylko nie wiem, czy to jest ustawa, czy zapis w uchwale. Ja si  nie zgadzam, e spó dzielniaę ż ł  
jest  prowadz ca  dzia alno  gospodarcz ,  bo  spó dzielnie  nie  prowadz  dzia alno cią ł ść ą ł ą ł ś  
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gospodarczej, tak jest zapisane w statutach, wi c nie wiem sk d to okre lenie, e spó dzielniaę ą ś ż ł  
jest instytucj  prowadz c  dzia alno  w celu osi gni cia zysku, ja wiem, e spó dzielniaą ą ą ł ść ą ę ż ł  
jest  non  profit,  jestem  cz onkiem  spó dzielni  i  je li  spó dzielnia  uzyskuje  nadwy kł ł ś ł ż ę 
przychodów nad wydatkami, i to si  nie nazywa zysk, i przeksi gowuje si  to automatycznieę ę ę  
w bilansie na nowe finansowanie tych budynków, czyli od tego podatek dochodowy nie jest 
p acony i nie traktuje si  tego w poj ciu zysku, tylko w poj ciu nadwy ki dochodów nadł ę ę ę ż  
wydatkami. 

Radny Czes aw Nowak – cz onek Komisjił ł
Pani radna zrobi a  nam wyk ada z  finansów, natomiast  chcia bym Panie Przewodnicz cy,ł ł ł ą  

eby my przeszli do konkretnych ju  g osowa , bo skoro Pani Zofia Gosz z o y a wnioski doż ś ż ł ń ł ż ł  
projektu uchwa y, pani odpowiedzia a itd., to g osujmy te wnioski.ł ł ł

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Dzi kuj  bardzo.  Jako przewodnicz cy  jestem  zobowi zany,  je li  cz onek Komisji  daę ę ą ą ś ł żą  
odpowiedzi dopilnowa , eby tak  odpowied  otrzyma .ć ż ą ź ł
Czy s  jeszcze jakie  uwagi, wnioski do projektu uchwa y?ą ś ł

Poniewa  nie ma przejdziemy do g osowania.ż ł

Ustalenia: Opinia Komisji

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Kto z Pa stwa Radnych jest za pozytywnym zaopiniowaniem poprawek zg oszonych przezń ł  
Pani  Radn  Zofi  Gosz o tre ci:ą ą ę ś

1. W  §  8   ust p  6:  po  s owach  „ochrona  rodowiska”  dopisuje  si  „i  cz owieka  wę ł ś ę ł  
rodowisku”, wi c:ś ę

Wobec  tego  zapis  §  8   ust p  6ę  otrzymuje  brzmienie:  „Inne zadania s u ce ochronieł żą  
rodowiska i  cz owieka w rodowisku, wynikaj ce z  zasady zrównowa onego rozwoju, wś ł ś ą ż  

tym:”

2. W  § 8,  ust pie 6, po punkcie 5 dopisuje si  punkty 6) i 7) ę ę o brzmieniu:

„6)  usuwanie azbestowych ok adzin z  budynków mieszkalnych i  os on balkonów w  tychł ł  
budynkach”,

„7) zapobieganie chorobom od rodowiskowym”.ś

G osowanie:ł
2 g osy za, 3 g osy przeciwne, 2 g osy wstrzymuj ce si .ł ł ł ą ę

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Wobec powy szego g osowania wniosek nie uzyska  akceptacji, wobec tego przechodzimy doż ł ł  
g osowania projektu uchwa y.ł ł
 
Radna Zofia Gosz – cz onek Komisjił
Zg aszam ten wniosek, jako wniosek mniejszo ci na sesj . ł ś ę

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
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Dobrze. Przyj em.ął
Wniosek mniejszo ci stanowi za cznik nr 15 do protoko u.ś łą ł

Kto  z  Pa stwa  Radnych  jest  za  pozytywnym  zaopiniowaniem  projektu  uchwa y  wń ł  
sprawie  zatwierdzenia  Regulaminu  gospodarowania  rodkami  gminnego  funduszuś  
ochrony  rodowiska  i  gospodarki  wodnej  oraz  powiatowego  funduszu  ochronyś  

rodowiska i gospodarki wodnej Miasta Gda ska, zawartego w druku nr 1645?ś ń

G osowanie:ł

Komisja 5 g osami za, przy 1 g osie przeciwnym i 1 g osie wstrzymuj cym si  – pozytywnieł ł ł ą ę  
zaopiniowa a przedmiotowy projekt uchwa y, zawarty w druku nr 1645.ł ł
Opinia Nr 74-18/404/99/2005 stanowi za cznik nr 16 do protoko u.łą ł

PUNKT – 7
Opiniowanie  projektu  uchwa y  RMG  w  sprawie  zatwierdzenia  taryfył  
obowi zuj cej  na  terenie  Miasta  Gda ska  dla  odbiorców  us ugą ą ń ł  

wiadczonych  przez  Saur  Neptun  Gda sk  S.A.  w  Gda sku  w  zakresieś ń ń  
zbiorowego zaopatrzenia w wod  i zbiorowego odprowadzania cieków –ę ś  
druk nr 1663.

Pan Dymitris T. Skuras – Dyrektor Wydzia u Gospodarki Komunalnejł
Referuj c  przedmiotowy projekt  uchwa y  –  ą ł druk nr  1663 stanowi  za cznik  nr  17 dołą  
protoko u, ł  powiedzia  m.in.:ł  

Szanowni Pa stwo Radni.  Przedstawiamy  projekt  uchwa y  zatwierdzaj cej  taryf  op at  zń ł ą ę ł  
tytu u zbiorowego zaopatrzenia w wod  i zbiorowego odprowadzania cieków na rok 2006.ł ę ś  
Zgodnie z taryf  z o on  przez Saur Neptun Gda sk cena zbiorowego zaopatrzenia w wod  ią ł ż ą ń ę  
odbioru cieków wynosi 5 z . 47 groszy za metr sze cienny, co oznacza utrzymanie poziomuś ł ś  
ceny na poziomie roku bie cego. Wprowadza si  jednocze nie dodatkowy element taryfy,żą ę ś  
mianowicie  op at  dodatkow  w  wysoko ci  7  z .,  35  groszy  za  rozliczenie  jednegoł ę ą ś ł  
wodomierza dla podmiotów, które chcia yby z tej us ugi skorzysta . To jest nowy element, doł ł ć  
tej pory SNG tego nie stosowa , a w zwi zku ze zmianami ustawowymi SNG mo e rozliczał ą ż ć 
indywidualnie budynki wielorodzinne i, je eli takie podmioty wyst pi  z takim wnioskiem,ż ą ą  
wówczas taka stawka cenowa za us ug  by aby stosowana. ł ę ł
W  zwi zku  z  tym,  e  pozostawia  si  dotychczasow  cen  zaopatrzenia  w  wod  ią ż ę ą ę ę  
odprowadzenie cieków na dotychczasowym poziomie prosz  o pozytywne zaopiniowanieś ę  
projektu uchwa y. Dzi kuj  bardzo.ł ę ę

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Dzi kuj  bardzo. Otwieram dyskusje.ę ę

DYSKUSJA:
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Radny Czes aw Nowak – cz onek Komisjił ł
Szanowna  Komisjo,  my my  do  obszernie  zapoznali  si  z  t  spraw  na  wyjazdowymś ść ę ą ą  
posiedzeniu przed tygodniem, nie by o co prawda jeszcze projektu tej uchwa y, ale my l , eł ł ś ę ż  
dzisiejsze jeszcze spotkanie SNG z mieszka cami, które odby o si  w dniu dzisiejszym, gdzień ł ę  
przedstawiono te  zamierzenia, co do polityki w tym zakresie, to jakby rozja nia sytuacj  iż ś ę  
poszerza nasz  wiedz . Proponuj  zatem, eby my przeszli do g osowania ze wzgl du na to,ą ę ę ż ś ł ę  

e do  obszernie zosta o to omówione i powtarzanie tego, o czym ju  mówili my mija si  zż ść ł ż ś ę  
celem.

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Czyli Pana Radnego propozycja jest taka, eby g osowa  bez dyskusji?ż ł ć

Radna Zofia Gosz – cz onek Komisjił
Panie Przewodnicz cy ja zg asza am si  do dyskusji przed Panem Radnym Nowakiem.ą ł ł ę

Prosz  Pa stwa. W zwi zku z tym, e rok 2005 prawdopodobnie wypad  tak dobrze, to nieę ń ą ż ł  
b dzie podwy ki, to chwa a. Natomiast mam pytanie. Nie ma stron w tym materiale, któryę ż ł  
otrzymali my,  ale jest to zapisane tam, gdzie jest prognoza SNG 2005 i planowane koszty naś  
koniec drugiego pó rocza z  tytu u pozosta ej sprzeda y osi gnie poziom 129, 4% bud etuł ł ł ż ą ż  
mini. Czy te dodatkowe dochody, to m., in. z zast pczego inwestorstwa  i te inne spowodowa yę ł  
t  pozytywn  nadwy k ,  czy  te  z  innych powodów, e  np.  przy czone  zosta y  noweę ą ż ę ż ż łą ł  
przy cza i s  nowi odbiorcy?łą ą

Pan Dymitris T. Skuras – Dyrektor Wydzia u Gospodarki Komunalnejł
Prognoza przychodów na 2006, czy 2005?

Radna Zofia Gosz – cz onek Komisjił
Na 2005, bo ja wychodz  z 2005, e nie trzeba by o podwy sza , bo jest dobry wynik. ę ż ł ż ć

Ile wynosi utrata wp ywów na wskutek straty wody na sieci? Mówiono nam, e ta utrata wodył ż  
jest  mniejsza.  Czy  mo na  to  w  ogóle  wyliczy  netto,  nie  per  saldo,  e  jest  utrata  iż ć ż  
jednocze nie s  przy czenia do sieci i wtedy per saldo wychodzi, ze jest ma a strata jakoby,ś ą łą ł  
czy mo na na to dok adnie odpowiedzie ?ż ł ć

Ile by o nowych przy czy i ile z tego tytu u by o sprzeda y wody?ł łą ł ł ż

Ile kosztów z tytu u utraty wody na sieci wlicza si  do ceny wody dla mieszka ców, bo ja toł ę ń  
pami tam jak negocjowali my kontrakt?ę ś

Na ile  zmniejszenie  zu ycia  wody wp ywa  na zmian  ? bo tu  jest  podane na pozosta ejż ł ę ł  
dzia alno ci wynik jest ujemny mimo, e wynik ko cowy to 3.958 tys. pozytywny- to jestł ś ż ń  
bardzo dobrze, ale na pozosta ej dzia alno ci jest 1.380 tys. ujemny. Prosz  mi przybli y , coł ł ś ę ż ć  
spowodowa o ten wynik na pozosta ej dzia alno ci, czy tam jest by  mo e ta utrata wody nał ł ł ś ć ż  
sieci, co tam jest, mówi c po finansowemu utopione? Dzi kuj .ą ę ę

Pan Jacek Kieloch – przedstawiciel SNG
Je li  chodzi  o  przychody  z  pozosta ej  dzia alno ci,  to  SNG  startuje  w  przetargach  naś ł ł ś  
in yniera kontraktu i wygrali my taki przetarg w Ko cierzynie. Dodatkowo w laboratoriumż ś ś  
odnotowujemy znacz cy wzrost sprzeda y naszych us ug.ą ż ł

Drugie pytanie. Straty wody na sieci nie wp ywaj  jako tako na cen  wody. ł ą ę
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Natomiast,  je li  chodzi  o  wynik  na  pozosta ej  dzia alno ci,  to  zgodnie  z  ustaw  oś ł ł ś ą  
rachunkowo ci spó ka powinna tworzy  rezerwy dla trudnych klientów i dla nas klient, któryś ł ć  
nie p aci powy ej sze ciu miesi cy jest klientem trudnym i w zwi zku z tym w tej pozycji sł ż ś ę ą ą 
zak adane rezerwy.ł

Radna Zofia Gosz – cz onek Komisjił
Mam  dodatkowe  pytanie,  bo  wy  mówili cie  na  posiedzeniu  wyjazdowym,  e  jest  corazś ż  
mniejsza utrata wody na sieci. Pan mówi, e to nie wp ywa na cen  wody, na wynik. Wed ugż ł ę ł  
mnie  to  jest  niemo liwe,  przecie  liczy  si  woda  pobrana  i  woda  sprzedana,  jest  jakaż ż ę ś 
ró nica, jest jakie  saldo, to nie mo e gin , to nie mo e by  w pró ni, to musi gdzie  byż ś ż ąć ż ć ż ś ć 
rozliczone. Prosz  mi dopowiedzie . Nast pne pytanie. Ten zapis jest na nast pnej stronie zę ć ę ę  
tym  zwi zane,  sytuacja  finansowa.  Stan  rodków finansowych  na  poziomie  11,87 mln.  ią ś  
piszecie,  ze  stan rodków na koniec b dzie mniejszy  w zwi zku z rozliczeniami podatkuś ę ą  
VAT. Czy VAT równie  p aci si  od  us ug, które nie s  zap acone przez mieszka ców?ż ł ę ł ą ł ń  
Czyli  us ugi naliczone, nale no ci naliczone a  nie zap acone przez  mieszka ców? Czy toł ż ś ł ń  
mo e wp ywa w a nie na to, e b d  rodki finansowe, czyli p ynno  wasza b dzie trochż ł ł ś ż ę ą ś ł ść ę ę 
ni sza jak w 2004 roku?ż

Pan Jacek Kieloch – przedstawiciel SNG
Je eli chodzi o rozliczenia VAT, to musimy stosowa  ustaw  VAT, czyli od momentu, kiedyż ć ę  
wystawimy  faktur ,  25  nast pnego  miesi ca  musimy  uzna ,  e  powsta  obowi zekę ę ą ć ż ł ą  
podatkowy.

Radna Zofia Gosz – cz onek Komisjił
A nie od chwili zap aty, jeszcze nie ma tej zasady, bo mia a by ?ł ł ć

Pan Jacek Kieloch – przedstawiciel SNG
W momencie, kiedy wystawimy faktur , to 25 nast pnego miesi ca mamy taki obowi zekę ę ą ą  
podatkowy, je eli chodzi o VAT. Natomiast ma Pani racj , je li chodzi o podatek dochodowy.ż ę ś  
W podatku dochodowym jest inna zasada dla takiego przedsi biorstwa jak nasze i tam podatekę  
powstaje z momentem zap aty.ł

Radna Zofia Gosz – cz onek Komisjił
O podatku dochodowym to ja wiem, chodzi o mi o VAT.ł

Pan Dymitris T. Skuras – Dyrektor Wydzia u Gospodarki Komunalnejł
Je li  chodzi  o  zmniejszenie  spadku  sprzeda y  wody,  to  s  dwie  tendencje  znosz ce  siś ż ą ą ę 
wzajemnie.  Trwa e  zmniejszenie  sprzeda y  wody  i  to  przek ada  si  na  mi dzy  innymił ż ł ę ę  
zmniejszenie zatrudnienia, i obni enie kosztów operacyjnych, i to, co si  wi e z windykacj ,ż ę ąż ą  
czyli, e nie jest to de facto spadek sprzeda y wody, ile brak przychodu z tego tytu u i tutajż ż ł  
Pan Prezes Kieloch powiedzia  tworzy si  rezerwy na nale no ci.ł ę ż ś

Radna Zofia Gosz – cz onek Komisjił
Ale na nale no ci a nie na straty wody.ż ś
Pan Dymitris T. Skuras – Dyrektor Wydzia u Gospodarki Komunalnejł
Wody nie, ale to wynika wszystko ze sprzeda y.ż

Pan Stanis aw Miko ajski – przedstawiciel SNGł ł
Je eli  chodzi  o  straty  wody,  to  to  ma  tylko  prze o enie  jakby  na  op aty  pobierane  zeż ł ż ł  

rodowiska, bo je eli poprawimy sprawno  sieci, czyli ograniczymy ilo  wody straconej,ś ż ść ść  
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ona  si  nie  przek ada  na  obj to  wody  sprzedanej,  tylko  mniej  pobieramy  wody  zeę ł ę ść  
rodowiska i to si  przek ada ewentualnie na op aty rodowiskowe.ś ę ł ł ś

Radna Zofia Gosz – cz onek Komisjił
Utrata wody na sieci, to np. pobrana woda ze Straszyna i ona jest np. do mnie przesy ana nał  
Zasp , a ona w sieci jest utracona, gdy jest gdzie  przeciek, jest awaria, wylecia o tyle i tyleę ś ł  
wody, ja pytam si  o to, jak to jest rozliczone? Chyba, ze Panowie nie chc  na to pytanieę ą  
odpowiedzie , bo zawsze by o czy np. 25%. Wiem, e jak nasta  Saur to by a utrata ok. 25%ć ł ż ł ł  
wody. Tak nam mówiono wtedy, e do 10% spada o, teraz mo e jest mniej, ale na pewno jestż ł ż

Pan Dymitris T. Skuras – Dyrektor Wydzia u Gospodarki Komunalnejł
To jest w kosztach eksploatacyjnych.

Pan Jacek Kieloch – przedstawiciel SNG
Teraz strata wody wynosi 13%. Nie jest to wysokie, bo taki standard na terenach miejskich jest 
ok. 18-20% a na terenach wiejskich ok. 40%.

Radna Barbara Meyer- cz onek Komisjił
Mam pytanie  do przedstawicieli  SNG, bo mnie na dy urach mieszka cy  pytali,  nie  tylkoż ń  
lokali  mieszkalnych, ale  w szczególno ci najemcy  lokali  u ytkowych. Otó  przewidzianoś ż ż  
7,35 z . –  netto, czyli z podatkiem b dzie to ok. 10 z . za odczyt z jednego licznika a np. wł ę ł  
jednym lokalu jest tych liczników wi cej np. cztery, bo zale y jak jest tam poprowadzonaę ż  
woda, wi c to b dzie ok. 40 z . miesi cznie. Gdy b dzie to rozliczenie indywidualne. Czylię ę ł ę ę  
mo e si  okaza , e za spisanie tych 4 liczników b dzie wi cej kosztowa o ni  za zu ycież ę ć ż ę ę ł ż ż  
samej wody. Takie przypadki cz sto s  w lokalach u ytkowych, bo nie mog  si  ze sobę ą ż ą ę ą 
dogada  chcieliby rozlicza  si  oddzielnie, ale ta us uga kosztuje wed ug mnie za du o. Zć ć ę ł ł ż  
czego to si  ten koszt us ugi bierze? ę ł

Pan Jacek Kieloch – przedstawiciel SNG
Ta us uga brutto b dzie kosztowa a z 7% podatkiem VAT ok.7,86 z .ł ę ł ł
Natomiast generalnie jest tak, e t  us ug  dzisiaj robi  b d  wspólnoty mieszkaniowe, b dż ą ł ę ą ą ź ą ź 
zarz dcy i je eli to b dzie si  bardziej op aca o u zarz dcy, to zarz dcy b d  to robili, taą ż ę ę ł ł ą ą ę ą  
us uga indywidualne nie jest obowi zkowa, je li kto  b dzie si  chcia  rozlicza  osobno, toł ą ś ś ę ę ł ć  
wtedy ten koszt poniesie, bo my wyliczyli my taki koszt za odczyt licznika, to jest dodatkowaś  
us uga dobrowolna.ł

Radna Barbara Meyer - cz onek Komisjił
Nie wiem, czy my si  dobrze rozumiemy?ę

Radna Zofia Gosz – cz onek Komisjił
To jest tak, gdy ja chcia abym si  rozlicza  osobno moje mieszkanie.ł ę ć

Pan Jacek Kieloch – przedstawiciel SNG
Je eli ma pani z nami normaln  umow , czyli jest na przy czu g ównym, tego w ogóle nież ą ę łą ł  
ma, ale za ó my , e za przy czem jest 20 mieszka , i w tej chwili rozlicza to zarz dca,ł ż ż łą ń ą  
je eli pani ma licznik w domu, to jak pani podpisze z nami umow  indywidualn , to wtedyż ę ą  
b dzie to nasza us uga i b dziemy chodzili i spisywali licznik.ę ł ę

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Powsta a w tpliwo  dotycz ca op aty za us ug , czyli za odczyt licznika, je li klient zawrzeł ą ść ą ł ł ę ś  
bezpo rednio umow  z SNG. Pani Radna uwa a, e ta kwota jest za wysoka.ś ę ż ż

Radny Marek Polaszewski – cz onek Komisjił
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Chcia em  kontynuowa  ten  temat,  bo  to  wcale  nie  jest  taka  B acha  sprawa,  powiem  nał ć ł  
przyk adzie, chocia by jednej dzielnicy Gda sk Orunia. Wystarczy wieczorem si  przej ,ł ż ń ę ść  
oboj tnie po jakiej klatce schodowej i spotka  ró nych rezydentów, ok. godz. 22, co wyra nieę ć ż ź  

wiadczy  o  tym,  e  w  tych  mieszkaniach  zamieszkuje  o  wiele  wi cej  osób  ni  jestś ż ę ż  
zameldowanych. Znam kilka takich mieszka , które s  przeg szczone w uk adzie nocnym,ń ą ę ł  
podnajmuje si  w ró ny sposób te mieszkania, zapanowa  nad tym nie sposób. Natomiast wę ż ć  
tej  samej klatce schodowej mieszka starsza  pani, która powinna uiszcza  op at  za wod ,ć ł ę ę  
tylko za siebie, ona ma trzy liczniki. Nie do , e p aci za tych wszystkich, którzy rezydujść ż ł ą 
tam na dziko a nie jest w stanie sama przeciwstawi  si  temu, co si  tam dzieje, a my tejć ę ę  
kobiecie nie mo emy pomóc, bo przy jej uk adzie kanalizacyjnym ona powinna za o y  trzyż ł ł ż ć  
liczniki i zleci  takiej us ugi indywidualnie, bo by yby dla niej za wysokie koszty. ć ł ł

Pan Jacek Kieloch – przedstawiciel SNG
W tym przypadku prawdopodobnie tego nie b dzie, bo eby w ogóle zastosowa  t  op at , toę ż ć ą ł ę  
musi do nas wyst pi  zarz dca i musz  wszyscy mieszka cy si  dogada , e chc  tego typuą ć ą ą ń ę ć ż ą  
op at  ponosi , i chc  si  rozlicza  za siebie. W tym budynku prawdopodobnie jedna osobał ę ć ą ę ć  
powie nie, ja w ogóle nie b d   p aci a, i to jest koniec wszystkich rozlicze .ę ę ł ł ń
Warunkiem  ustawowym  jest,  e  wszyscy  w  budynku  wyra  wol ,  wszyscy  podpiszż żą ę ą 
umow .ę

 Pan Dymitris T. Skuras – Dyrektor Wydzia u Gospodarki Komunalnejł
My l , e Pan Radny podniós  tutaj bardzo wa n  kwesti . Natomiast ja zaakcentowa bymś ę ż ł ż ą ę ł  
to troszk  inaczej, mianowicie ten przyk ad wiadczy o tym, ze warto mie  opomiarowaneę ł ś ć  
zu ycie wody. Nie op aca si  nie mie  podliczników u siebie w mieszkaniu. St d jesz szerokaż ł ę ć ą  
akcja opomiarowywania w ogóle nieruchomo ci. To jest do  du y wydatek w kosztach SNG,ś ść ż  
który realizuje to w cznie z Gda skim Zarz dem Nieruchomo ci Komunalnych. łą ń ą ś

Radna Zofia Gosz- cz onek Komisjił
Na koszt miasta?

Pan Dymitris T. Skuras – Dyrektor Wydzia u Gospodarki Komunalnejł
Tam s  nak ady  podzielone a  mianowicie  studzienki,  to jest  koszt  obci aj cy  zarz dcą ł ąż ą ą ę 
nieruchomo ci, natomiast infrastruktura pomiarowa, to jest koszt obci aj cy SNG i to jestś ąż ą  
do  spory wydatek w tych nak adach ,które SNG ju  poniós  do tej pory i wci  jeszcześć ł ż ł ąż  
ponosi, chocia  ta akcja ju  si  ko czy. Przy czym to jest dopiero pó  sukcesu, bo to jestż ż ę ń ł  
dopiero opomiarowanie nieruchomo ci jako takiej. ś

Natomiast mamy jeszcze do  sporo tych mieszka , które s  jeszcze nie opomiarowanie. Nieść ń ą  
op aca si  nie mie  nie opomiarowanego mieszkania, bo my nie jeste my w stanie zapanował ę ć ś ć 
nad tym,  jak Pan Radny przed  chwil  powiedzia  nad nielegalnym podnajmowaniem.  Noą ł  
niestety nie jeste my w stanie, tym bardziej, ze to jest podnajem okazjonalny, czy zdarza siś ę 
chocia by w godzinach nocnych. Dlatego to jest bardzo istotne, eby jednak namawia  ludziż ż ć  
do opomiarowywania, ale decyzja o opomiarowaniu nie jest decyzj  o poniesieniu op aty, boą ł  
to  jest  zupe nie  co  innego.  Ta  op ata  b dzie  obowi zywa a,  gdy  osoba  wyst pi  oł ś ł ę ą ł ą  
indywidualne zaopatrzenie w wod  a do tego musz  si  zdeklarowa  wszyscy lokatorzy wę ą ę ć  
danym budynku.

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Dzi kuj  bardzo.  Zatem  zmieni a  si  ustawa  i  rozumiem,  e  nie  b dziemy  przeciw  teję ę ł ę ż ę  
uchwale, bo to jest zapis, e b dzie taka mo liwo  a nie obowi zek.ż ę ż ść ą
Radna Zofia Gosz- cz onek Komisjił
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Gdy byli my na wyjazdowym posiedzeniu, to Pa stwo powiedzieli, e nie b dzie podwy kiś ń ż ę ż  
wody na  rok 2006, ale  to  wcale  nie  znaczy,  e  w  nast pnym nie  b dzie.  Jak  to nale yż ę ę ż  
rozumie ? ć

Czy ta podwy ka mo e b dzie trzykrotnie wy sza, bo to jest okres wyborczy, nie ukrywamż ż ę ż  
tego i wcale nie mówi , e to nie jest podej cie polityczne w tej chwili, my nie dajemy a nowaę ż ś  
rada niech si  tym martwi. ę

Czy ju  macie prognozy na nast pne lata, bo zawsze SNG to robi. W zwi zku z tym,  kosztyż ę ą ż  
jakie  s , jakie ewentualnie jeszcze b d , jak  podwy k  przewiduje si  w nast pnym roku,ś ą ę ą ą ż ę ę ę  
bez podwy ki w tym roku. Czy my j  wtedy wyrównamy i zap acimy?ż ą ł

Pan Dymitris T. Skuras – Dyrektor Wydzia u Gospodarki Komunalnejł
Odnios  si  do tego, co Pani Radna powiedzia a.ę ę ł
Prosz  Pa stwa. ę ń
To jest bardzo wa ne, eby my nie wypaczyli jakby intencji uchwalania taryf. ż ż ś

Negocjacje zwi zane z taryf  nie s  zwi zane z mo liwo ci  podwy ki cen, to s  negocjacjeą ą ą ą ż ś ą ż ą  
uzasadnionych kosztów eksploatacji. Je eli Pani Radna nas spyta, czy brak podwy ki oznaczaż ż  
zwi kszon  podwy k  w przysz ym roku, to odpowied  brzmi oczywi cie nie, dlatego, eę ą ż ę ł ź ś ż  
my nie negocjujemy mo liwo ci podnoszenia cen wody w Gda sku. Natomiast, je eli kosztyż ś ń ż  
uzasadnione  w  przysz ym  roku  nie  wyst pi  na  wy szym  poziomie  ni  obecnie,  toł ą ą ż ż  
oczywi cie podwy ki równie  by  mo e nie b dzie, ale je eli znajd  si  takie koszty, któreś ż ż ć ż ę ż ą ę  
b d  uzasadnione z punktu widzenia prawid owo ci i jako ci wiadczenia us ug, to wówczasę ą ł ś ś ś ł  
takich  kosztów nie  b dzie  mo na  odrzuci  jako nieuzasadnionych.  Powiem  dlaczego,  boę ż ć  
wówczas SNG mo e pój  do s du i je eli wygra w s dzie uzasadnienie kosztów a mimo toż ść ą ż ą  
ceny  b d  takie,  jakie  Rada  Miasta  uchwali a  mo e  s d  zas dzi  odszkodowanieę ą ł ż ą ą ć  
uzasadniaj ce. Dlatego, to nie jest tak, e my z SNG negocjujemy przez pryzmat mo liwo cią ż ż ś  
podwy ek cen.ż

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Dzi kuj  bardzo.ę ę

Radny Marek Polaszewski – cz onek Komisjił
Deficyt wody ju  jest 30%, wi c podwy ka na pewno b dzie, tylko jest kwestia wysoko ci.ż ę ż ę ś

 Pan Dymitris T. Skuras – Dyrektor Wydzia u Gospodarki Komunalnejł
To jest bardzo istotne, co Pan Radny powiedzia . ł

Prosz  Pa stwa. W tym roku kalkulowane s  pewne ryzyka i one s  wykalkulowane doę ń ą ą ść 
nisko. Je eli sytuacja b dzie sprzyjaj ca i nic nie spowoduje, e te ryzyka wzrosn , to one nież ę ą ż ą  
b d  mia y  zasadniczego wp ywu  na  wzrost  kosztów uzasadnionych.  Natomiast,  niestetyę ą ł ł  
sytuacja si  troszk  zmieni i si  oka e, e ryzyka niestety trzeba zwi kszy , bo sytuacja się ę ę ż ż ę ć ę 
zmieni a, to takie koszty s  uzasadnione.ł ą

Pan Jacek Kieloch – przedstawiciel SNG
Ja tylko powiem, e deficytu wody wyj tkowo w Gda sku nie ma, i to mi dzy innymi przezż ą ń ę  
to uj cie, którego nie wszyscy Pa stwo lubi , czyli Straszyn. Mamy zupe nie inn  sytuację ń ą ł ą ę 
ni  w Polsce.ż

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Poniewa  nie ma wi cej g osów, zamykam dyskusj  i przechodzimy do g osowania.ż ę ł ę ł
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Ustalenia: Opinia Komisji

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Kto z Pa stwa jest za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwa y RMG w sprawień ł  
zatwierdzenia taryfy  obowi zuj cej  na terenie  Miasta Gda ska dla odbiorców  us ugą ą ń ł  

wiadczonych  przez  Saur  Neptun  Gda sk  S.A.  w  Gda sku  w  zakresie  zbiorowegoś ń ń  
zaopatrzenia w wod  i zbiorowego odprowadzania cieków – ę ś druk nr 1663?

G osowanie:ł
Komisja 6 g osami za, przy 0 g osach przeciwnych i 1 g osie wstrzymuj cym si  – pozytywnieł ł ł ą ę  
zaopiniowa a przedmiotowy projekt uchwa y, zawarty w druku nr 1663.ł ł

Opinia Nr 74-18/405/100/2005 stanowi za cznik nr 18 do protoko u.łą ł

PUNKT – 8
Opiniowanie projektu uchwa y w sprawie wyra enia zgody na udzielenieł ż  
bonifikaty od ceny sprzeda y na rzecz Akademii Medycznej w Gda skuż ń  
nieruchomo ci stanowi cej w asno  Gminy Miasta Gda ska  - druk nrś ą ł ść ń  
1668.

Pan Tomasz Lechowicz – Dyrektor Wydzia u Skarbuł
Zreferowa  przedmiotowy projekt  uchwa ył ł  –  druk nr 1668 stanowi  za cznik nr 19 dołą  
protoko u.ł

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Dzi kuj  bardzo. Poniewa  nie ma g osów w dyskusji, przechodzimy do g osowania. ę ę ż ł ł

Ustalenia: Opinia Komisji

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Kto z Pa stwa Radnych jest za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwa y RMGń ł  
w  sprawie  wyra enia  zgody  na udzielenie  bonifikaty  od  ceny  sprzeda y  na rzeczż ż  
Akademii Medycznej w Gda sku nieruchomo ci stanowi cej w asno  Gminy Miastań ś ą ł ść  
Gda ska - druk nr 1668?ń

G osowanie:ł
Komisja  jednog o nie  -  7  g osami  za  –  pozytywnie  zaopiniowa a  przedmiotowy  projektł ś ł ł  
uchwa y, zawarty w druku nr 1668.ł

Opinia Nr 74-18/406/101/2005 stanowi za cznik nr 20 do protoko u.łą ł

PUNKT – 9
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Opiniowanie  projektu  uchwa y  RMG  w  sprawie  wyra enia  zgody  nał ż  
udzielenie  bonifikaty  od op aty  za  przekszta cenie  prawa u ytkowaniał ł ż  
wieczystego  w  prawo  w asno ci  przys uguj ce  osobom  fizycznym  ił ś ł ą  
spó dzielniom mieszkaniowym    – druk nr 1671.ł
Przedstawia; Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gda skań

Pan Tomasz Lechowicz – Dyrektor Wydzia u Skarbuł
Referuj c  przedmiotowy projekt  uchwa yą ł  –  druk nr  1671 stanowi  za cznik  nr  21 dołą  
protoko u,  ł  powiedzia  m.in.,  e  ł ż  13  pa dziernika  wesz a  w  ycie  kolejna  ustawa  oź ł ż  
przekszta ceniu  u ytkowania  wieczystego  na  w asno ,  która  na  szcz cie  uchylał ż ł ść ęś  
dotychczasowe, bo ten proces od 1997 roku jest Pa stwu dosy  cz sto znany, poniewa  coń ć ę ż  
jaki  czas przychodzimy tutaj z ró nymi projektami zwi zanymi z bonifikatami i zasadamiś ż ą  
przekszta cenia. Ta ustawa przekre la ten problem, który dotychczas istnia , Pa stwo e cieł ś ł ń ż ś  
si  z tym spotykali. Kwestia nabycia z mocy prawa u ytkowania wieczystego na w asno  ię ż ł ść  
wtedy czy  odp atnie, czy  nieodp atnie, na jakich zasadach itd. to ju  zostawmy,  od kiedył ł ż  
liczy  itd.,  bo  te  wszystkie  problemy  macie  Pa stwo  opanowane.  Krótko  mówi cć ń ą  
ustawodawca to wszystko przekre li , stwierdzi  w ten sposób, e u ytkownik wieczysty maś ł ł ż ż  
prawo przekszta ci  u ytkowanie wieczyste na w asno  na cele mieszkaniowe. Ten terminł ć ż ł ść  
2013,  mamy  nadziej ,  e  on  nie  b dzie  przed u any,  bo  w  mi dzyczasie  si  wszystkoę ż ę ł ż ę ę  
ureguluje, ale póki co tak jest, czyli nie ma takiego problemu, co by  par  lat temu. ł ę

Krótko mówi c.  Co  jest  wa ne  w  tej  zmianie  ustawy?  Ona  dotyczy  przede  wszystkimą ż  
wspólnot  mieszkaniowych.  Ustawodawca  si  zorientowa ,  e  ten  pat,  który  powsta  weę ł ż ł  
wspólnotach  mieszkaniowych,  gdzie  wszyscy  musieli  jednocze nie  wyst pi  oś ą ć  
przekszta cenie u ytkowania wieczystego a kto  naby  po, kto  naby  przed, tu jest osobał ż ś ł ś ł  
prawna, tam jest osoba fizyczna, teraz tej przeszkody prawnej nie ma. Faktem jest, e musiż  
by  sytuacja, e wszyscy chc  si  przekszta ci , czyli wszyscy w a ciciele poszczególnychć ż ą ę ł ć ł ś  
lokali  musz  chcecie  naby  to  u ytkowanie  wieczyste  i  w  tym  momencie,  owszemą ć ż  
przekszta camy w formie decyzji, ale tylko w a ciciele lokali mieszkalnych maj  prawo doł ł ś ą  
proponowanej  95%  bonifikaty.  W  sytuacji,  kiedy  w  budynku  jest  lokal  u ytkowy  iż  
w a cicielem jest  jaka  spó ka, osoba prawna. Owszem my ich przekszta cimy na drodzeł ś ś ł ł  
decyzji administracyjnej, ale niestety bez udzielonej bonifikaty. Czyli krótko mówi c za tyle,ą  
na ile rzeczoznawca to oszacuje. Zasada, e nast puje zwrot, je eli zby , albo przeznaczy  naż ę ż ł ł  
inne cele. 

Radny Wies aw Kami ski- cz onek Komisjił ń ł
Z lodówk , czy bez lodówki?ą

Pan Tomasz Lechowicz – Dyrektor Wydzia u Skarbuł
I tu jest to pytanie. Parafrazuj c wypowied  Pana Radnego, e tutaj chodzi, e t  lodówką ź ż ż ą ę 
traktuj  jako mieszkanie, które w cz ci jest wykorzystywane na inne cele ni  mieszkalne.ę ęś ż  
My l , e o to w tym wszystkim chodzi o. Bonifikata jest wy cznie na cele mieszkaniowe,ś ę ż ł łą  
czyli krótko mówi c wnioskodawca sk ada o wiadczenie, e on lokal x wykorzystuje na celeą ł ś ż  
mieszkalne. Je eli ma np. biuro prawne, ksi gowe, to mo e przekszta ci , ale bez udzielonejż ę ż ł ć  
bonifikaty. 

Przypomn  tylko,  e  mamy  w  obrocie  naszym  prawnym  prawa  miejscowego  równieę ż ż 
uchwa  dotycz c  nabywania  u ytkowania  wieczystego na  w asno  przez  spó dzielniełę ą ą ż ł ść ł  
mieszkaniowe. Poniewa  ta ustawa, która wesz a w ycie 13 pa dziernika równie  dotyczyż ł ż ź ż  
spó dzielni mieszkaniowych, czyli jakby spó dzielnia mieszkaniowa b dzie sobie wybiera ał ł ę ł  
form ,  albo  pójdzie  w  kierunku  przekszta cenia  w  trybie  decyzyjnym,  musi  by  stricteę ł ć  
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mieszkaniówka, b d  b dzie sz a na podstawie Pa stwa uchwa y, czyli na podstawie aktuą ź ę ł ń ł  
notarialnego,  umowy  b dzie  nabywa a  u ytkowanie  wieczyste,  b dzie  mia a  obligoę ł ż ę ł  
wyodr bnienia tam tych dwóch lokali mieszkalnych, natomiast nie b dzie np. poruszonej teję ę  
kwestii, e jest sklep w parterze, i co z tym? Bo tutaj dominuj c  jest funkcja mieszkaniówkaż ą ą  
i  tutaj  za atwiamy  w drodze umowy,  natomiast  stricte  tam,  gdzie jest  mieszkaniówka bezł  

adnych lokali u ytkowych idziemy droga decyzyjna.ż ż

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Dzi kuj  bardzo. Otwieram dyskusj .ę ę ę

Wiceprzewodnicz cy Piotr Dzik ą
Czy to te  dotyczy tej sytuacji o podwórkach, gdzie albo wykupcie, albo p a cie ?ż ł ć

Pan Tomasz Lechowicz – Dyrektor Wydzia u Skarbuł
Tutaj nie ma kolizji, bo je eli  oni si  przekszta c  dzi , po obrysie mówi c brutalnie, sż ę ł ą ś ą ą 
w a cicielami i chc  kupi  podwórko, kupuj  z 98 % bonifikat . W sytuacji: jest wspólnotał ś ą ć ą ą  
po obrysie, chce kupi  podwórko, kupuje podwórko z u ytkowaniem wieczystym, bo taki mać ż  
tytu  do tej  nieruchomo ci  po  obrysie,  ale  poniewa  nie  ma  adnej  daty,  kiedy  si  stał ś ż ż ę ł 
u ytkownikiem wieczystym – mog  przekszta ci  to u ytkowanie wieczyste nast pnego dniaż ą ł ć ż ę  
na w asno .ł ść

Wiceprzewodnicz cy Piotr Dzik ą
Na przyk ad jest podwórko zamkni te czterema kamienicami. W tych kamienicach jest du oł ę ż  
wspólnot, jak tu sytuacja b dzie wygl da a z tym podwórkiem ?ę ą ł

Pan Tomasz Lechowicz – Dyrektor Wydzia u Skarbuł
Problem tego podwórka jest zupe nie inny, nie w przekszta ceniu u ytkowania wieczystego nał ł ż  
w asno ci, czy w kwocie, jak  zap ac  za to, tylko czy w ogóle mo na je zby . Tzn. czył ś ą ł ą ż ć  
mo e  by  przedmiotem obrotu,  która ze  wspólnot ma  to dosta .  Czy  wszyscy  chc  byż ć ć ą ć 
wspó w a cicielami z tych czterech wspólnot w ko o, czy jedna. Jak tu to pogodzi ? Tu jestł ł ś ł ć  
problem. To nie jest kwestia przekszta cenia.ł

Radna Zofia Gosz – cz onek Komisjił
Pan  dyrektor  powiedzia ,  e  spó dzielnia  mieszkaniowa  mo e  wybra  w ród  dwóchł ż ł ż ć ś  
wariantów przekszta cenia, ale czym to si  w a ciwie ró ni, bo ja nie widz  wielkiej ró nicy?ł ę ł ś ż ę ż  
Tam trzeba by o co najmniej dwa mieszkania w bloku wykupi , ale te , je eli w moim blokuł ć ż ż  
konkretnie s  cztery lokale u ytkowe, np. szewc, lekarz, krawiec, fryzjer. Jak to teraz b dzieą ż ę  
wygl da ?ą ć

Pan Tomasz Lechowicz – Dyrektor Wydzia u Skarbuł
Uchwa a, która w tej chwili obowi zuje dotycz ca spó dzielni mieszkaniowych mówi, je elił ą ą ł ż  
nieruchomo  zabudowana blokiem, gdzie  jest  ile  lokali  spó dzielczych  w asno ciowegość ś ł ł ś  
spó dzielczego prawa do lokalu i spó dzielnia chce si  przekszta ci , nie pan Kowalski, czył ł ę ł ć  
Nowakowski,  który  jest  w a cicielem  lokalu,  to  w  tym  momencie  on  nabywa  to  prawoł ś  
u ytkowania wieczystego z 95% bonifikat  w drodze umowy. Dlaczego w drodze umowy zż ą  
miastem? Poniewa  s   budynku na parterze  lokale u ytkowe,  o których np.  Pani Radnaż ą ż  
powiedzia a,  ale  dominuj c  funkcj  jest  mieszkaniówka.  On  w  ci gu  tych  dwóch  latł ą ą ą ą  
wyodr bnia te  swoje  lokale  i  przekszta ca  to swoje  spó dzielcze  prawo w asno ciowe  doę ł ł ł ś  
lokalu w prawo w asno ci i jest wszystko dobrze. Natomiast spó dzielnia, która b dzie mia ał ś ł ę ł  
sytuacj  tego typu, e ma blok, gdzie nie ma adnych lokali u ytkowych jest stricte funkcjaę ż ż ż  
mieszkaniowa, to w tym momencie prezes mo e zdecydowa , e on nie b dzie tego robi  wż ć ż ę ł  
drodze umowy,  bo musi  u  notariusza  ponie  koszty za  umow , musi  dokona  wpisu  dość ę ć  
ksi gi wieczystej,  mówi nie, ja nie b d  p aci  notariuszowi, ja to przekszta c  w drodzeę ę ę ł ł ł ę  
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decyzji administracyjnej i wyst puje do nas i wtedy dajemy mu decyzj  o przekszta ceniuę ę ł  
prawa u ytkowania wieczystego na w asno .ż ł ść

Kiedy spó dzielnia o to nie wyst pi? Wtedy, kiedy dany budynek, czy dana nieruchomo  nieł ą ść  
b dzie wykorzystywana wy cznie na cele mieszkaniowe. Czy b d  jakie  gara e, szewc,ę łą ę ą ś ż  

wietlica itd.ś

 Radna Zofia Gosz – cz onek Komisjił
Ale tutaj jest powiedziane wyra nie, e tylko nieruchomo ci zabudowane. Natomiast u mnieź ż ś  
w spó dzielni przylegaj  tereny, które nie s  do ko ca zabudowane, s  to place,  które sł ą ą ń ą ą 
przypisane jako dzia ki budowlane do danego bloku, i co z tym? ł

Pan Tomasz Lechowicz – Dyrektor Wydzia u Skarbuł
To wszystko zale y, jak jest wydzielone. Je eli mamy jakie  osiedle tytu owe i jest ten blok zż ż ś ł  
placem. Przekszta camy ca  dzia k . Mo na dokona  podzia u. Zak adamy, e plac ten jestł łą ł ę ż ć ł ł ż  
placem  zabaw,  tutaj  nie  ma  mo liwo ci  przekszta cenia  u ytkowania  wieczystego  naż ś ł ż  
w asno  w trybie decyzji administracyjnej. ł ść

Radna Zofia Gosz – cz onek Komisjił
Ale, je eli ten plac jest na dzia ce, ponumerowanej w geodezji, tej gdzie stoi blok?ż ł

Pan Dymitris T. Skuras – Dyrektor Wydzia u Gospodarki Komunalnejł
To najpierw nale a oby scali .ż ł ć

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Pani  Radnej  chodzi  o  to,  e  blok  i  ta  dzia ka  przy  bloku,  czy  ten  plac  jest  jednż ł ą 
nieruchomo ci , to mo na to przekszta ci ?ś ą ż ł ć

Pan Tomasz Lechowicz – Dyrektor Wydzia u Skarbuł
Tak. Mo na przekszta ci , bo to jest jako nieruchomo  zabudowana tym blokiem.ż ł ć ść

Radna Zofia Gosz – cz onek Komisjił
Czy ta zasada dotyczy spó dzielczych domków jednorodzinnych, i np. maj  w tym domkuł ą  
ma y sklepik.ł

Pan Tomasz Lechowicz – Dyrektor Wydzia u Skarbuł
To  musi  by  stricte  mieszkaniówka,  je eli  jest  lokal  u ytkowy,  czy  mieszkanie  jestć ż ż  
wykorzystywane na inny cel ni  mieszkalny, to przekszta camy bez bonifikaty.ż ł

Radna Zofia Gosz – cz onek Komisjił
Je eli ten kto  ma mieszkanie, gdzie ma np. 10 pokoi i w tym jednym na dole na parterze lubż ś  
w piwnicy ma przeznaczony na handel i teraz on chce uzyska  bonifikat ?ć ę

Pan Tomasz Lechowicz – Dyrektor Wydzia u Skarbuł
Je eli  domek  jest  jedn  nieruchomo ci  i  cz  np.  1/10 jest  wykorzystywana  na  celeż ą ś ą ęść  
u ytkowe - bonifikata mu nie przys uguje.ż ł

Radna Zofia Gosz – cz onek Komisjił
Czyli, jak na gara , to te  nie?ż ż

Pan Tomasz Lechowicz – Dyrektor Wydzia u Skarbuł
Te  nie. On si  przekszta ci w trybie decyzyjnym, ale nie b dzie mia  bonifikaty.ż ę ł ę ł
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Radna Zofia Gosz – cz onek Komisjił
Czyli za przekszta cenie p aci 100%.ł ł

Pani Beata Bielecka – przedstawiciel Wydzia u Skarbuł
Natomiast, je eli to jest domek jednorodzinny z gara em, to normalnie bonifikat  dostanie,ż ż ę  
dlatego, e normalnie domki jednorodzinne w 99 przypadkach maj  gara e i to jest traktowaneż ą ż  
jako zabudowa mieszkaniowa,  gara  jest  integralnie  zwi zany  z  funkcj  mieszkaln ,  nież ą ą ą  
mo e by  samodzielnego gara u na odr bnej dzia ce ewidencyjnej, w tym momencie nie maż ć ż ę ł  
mo liwo ci bonifikaty, bo przekszta cenie jest, bo ta ustawa dotyczy tak e gara y, nie tylkoż ś ł ż ż  
budownictwa mieszkaniowego, natomiast nie ma tam bonifikaty.

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Dzi kuj  bardzo. Zamykam dyskusj  i przechodzimy do g osowania.ę ę ę ł

Ustalenia: Opinia Komisji

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Kto z Pa stwa Radnych jest za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwa y RMG wń ł  
sprawie wyra enia zgody na udzielenie bonifikaty od op aty za przekszta cenie praważ ł ł  
u ytkowania  wieczystego  w  prawo  w asno ci  przys uguj ce  osobom  fizycznym  iż ł ś ł ą  
spó dzielniom mieszkaniowym – druk nr 1671?ł

G osowanie:ł
Komisja  jednog o nie  -  7  g osami  za  –  pozytywnie  zaopiniowa a  przedmiotowy  projektł ś ł ł  
uchwa y, zawarty w druku nr 1671.ł
Opinia Nr 74-18/407/102/2005 stanowi za cznik nr 22 do protoko u.łą ł

PUNKT – 10
Wolne  wnioski,  sprawy bie ce,  korespondencja.żą

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Szanowni  Pa stwo  Radni.  Zg osi a  si  do  mnie  mieszkanka  Gda ska  i  chcia a  Komisjiń ł ł ę ń ł  
przedstawi  swoj  spraw . Prosz  si  przedstawi . Udzielam Pani g osu.ć ą ę ę ę ć ł

Mieszkanka Gda skań
Jestem Pa ubicka i mieszkam na Przeróbce. ł

Prosz  Pa stwa. Dochodz  s uch do nas, e Gda sk ma by  podzielony na dwie strefy. Szok.ę ń ą ł ż ń ć  
Bo w naszych dzielnicach, w naszym rejonie te budynki, które tam s  na Górkach Zachodnich,ą  
na K pnej, to ja bym da a w szóst  stref ,  tak jak jest  i  jeszcze  bym zakwalifikowa a naę ł ą ę ł  
mieszkania socjalne, bo one si  nawet nie nadaj  do zamieszkania.ę ą

Tworz c dwie strefy w Gda sku i mówi c o tym, e ródmie cie b dzie oszcz dzone, bo onią ń ą ż Ś ś ę ę  
du o p ac , to jest normalnie mordowania, bo my p acimy naprawd  du o, a nasi prezydenciż ł ą ł ę ż  
przechwalebni, i to niestety te  Platforma Obywatelska, powiem z góry, bo oni s  wszyscy zż ą  
PO, uwa aj , e najlepiej ci gn  z tych co p ac . ż ą ż ś ą ąć ł ą
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Prosz  sobie  wyobrazi ,  e  my  p acimy  naprawd  dosy  du o  za  te  mieszkania,  zaę ć ż ł ę ć ż  
mieszkanie dwupokojowe ok. 250 z . w porównaniu do ródmie cie, gdzie maj  350, 400 z .,ł Ś ś ą ł  
to u nas jest du o, bo my mamy „komfort”. Mamy dziurawe ulice, Pan Szczyt ju  wyszed ,ż ż ł  
te  bym powiedzia a kilka s ów. Po tych dziurawych ulicach je d  samochody ci arowe zż ł ł ż żą ęż  
przyczepami, domy si  trz s , dobrze, e s  to przedwojenne, bo te powojenne ju  by się ę ą ż ą ż ę 
rozsypa y. Nikt si  o to nie martwi, tylko ka dy si  martwi, jak podwy szy  czynsze i czymł ę ż ę ż ć  
to uzasadni ? My na podwy ki nie b dziemy si  zgadza . Natomiast, je li chodzi o strefy?ć ż ę ę ć ś  
To naprawd  jest szok. Tam, gdzie jest w tej chwili szósta strefa ma by  druga a nas zaliczę ć ą 
do pierwszej, bo ulica Przetoczna b dzie w strefie pierwszej.ę

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Pani mieszka przy ul. Przetocznej. Czego Pani oczekuje od Komisji?

Pani Pa ubicka– mieszkanka Gda skał ń
Przede  wszystkim,  eby  nie  zmienia  stref,  bo prosz  si  rozejrze ,  jak  to  wygl da  wż ć ę ę ć ą  
rzeczywisto ci?ś

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Rozumiem, e ze wzgl du na koszty, bo czynsz jest zró nicowany w zale no ci od tego wż ę ż ż ś  
jakiej strefie b dzie budynek, mieszkanie.ę

Pani Pa ubicka– mieszkanka Gda skał ń
Oczywi cie, e ze wzgl du na wysoko  czynszu. Ludzie zalegaj  z czynszami i to du o.ś ż ę ść ą ż  
Prosz  sobie wyobrazi ,  e  zostan  zmienione strefy,  czynsze  si  zwi ksz .  Czy  b dzieę ć ż ą ę ę ą ę  
miasto mia o zysk? Nie b dzie mia o. Ludzie w ogóle nie zap ac , bo to s  ludzie w cz cił ę ł ł ą ą ęś  
bezrobotni, albo ludzie, którzy nie p ac , bo nie chc  p aci  i nie b d  te  p aci , jak b dł ą ą ł ć ę ą ż ł ć ę ą 
podwy szone czynsze. Dlaczego my mamy z tego tytu u cierpie , dlaczego maj  mia  siż ł ć ą ś ć ę 
ci, którzy w ogóle nie p ac . Czy miasto chce przez tych, którzy uczciwie p ac  zarobi , bo cił ą ł ą ć  
co p acili, to nadal b d  p acili a ci co nie p acili, nadal nie b d  p acili.ł ę ą ł ł ę ą ł

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Czyli rozumiem, e pani p aci regularnie?ż ł

Pani Pa ubicka– mieszkanka Gda skał ń
Tak. P aci am regularnie, ale teraz niestety powsta y mi zaleg o ci, ze wzgl du na zgon wł ł ł ł ś ę  
domu.

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Ile ma Pani zaleg o ci?ł ś

Pani Pa ubicka– mieszkanka Gda skał ń
Trzy tysi ce. To nie jest du o, ale ja sp ac  i na pewno sobie z tym zad u eniem poradz . ą ż ł ę ł ż ę

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Rozumiem, e Pani oczekuje, eby my interweniowali w sprawie wysoko ci czynszu ?ż ż ś ś

Pani Pa ubicka– mieszkanka Gda skał ń
Tak, i stref czynszowych. Do tej pory by o sze  stref, a teraz b d  tylko dwie.ł ść ę ą

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Czy mo e Pani powiedzie , jaki jest Pani adres zamieszkania?ż ć
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Pani Pa ubicka– mieszkanka Gda skał ń
Oczywi cie, e mog , bo przecie  ja wyst puj  w zwi zku z naszymi lud mi, którzy gadajś ż ę ż ę ę ą ź ą 
za plecami, ale nikt nie przyjdzie nic tutaj powiedzie .ć

Radny Marek Polaszewski – cz onek Komisjił
Przychodz ,  przychodz  mieszka cy  na  dy ury  i  mówi  o  tych  sprawach.  Musz  Panią ą ń ż ą ę  
powiedzie , e problem wcale nie jest taki b ahy i to, co Pani mówi, jest tylko potwierdzeniemć ż ł  
sytuacji,  która  ma  miejsce  na  Przeróbce.  Na  Przeróbce  jestem  raczej  codziennie  i  znam 
sytuacj  bardzo dobrze.ę

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Jest Pani przy g osie, czy jeszcze co  chcia aby Pani przekaza , bo Komisja b dzie musia ał ś ł ć ę ł  
podj  jakie  decyzje, czy wnioski.ąć ś

Pani Pa ubicka– mieszkanka Gda skał ń
To s  najwa niejsze rzeczy, strefy i czynsze. Nie wiem dlaczego miasto chce te czynsze namą ż  
jeszcze podwy sza ?ż ć

 Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Czy Pani sk ada a w tej sprawie pismo do Pana Prezydenta, albo do Rady Miasta?ł ł

Pani Pa ubicka– mieszkanka Gda skał ń
Nie. Przysz am bezpo rednio do Pa stwa na Komisj .ł ś ń ę

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Mog  Pani  zapewni , e ten problem b dziemy na posiedzeniu naszej Komisji omawia .ę ą ć ż ę ć  
Natomiast  zapyta em  Pani  na  pocz tku  czego si  Pani  spodziewa  po  Komisji.  Otó  nał ą ą ę ż  
pewno nie zostawimy tej sprawy.

Pani Pa ubicka– mieszkanka Gda skał ń
To  by a  pierwsza  sprawa.  Natomiast  mam  jeszcze  jedn  rzecz.  Je li  chodzi  oł ą ś  
wiceprezydentów. Mamy wspania ego wiceprezydenta, najwspanialszego, jakiego ja mog amł ł  
sobie po okresie wojennym wymarzy . Pan Lewna, to jest super ekstra facet. Gdyby Pani zć  
PiS, która by a poprzednio nie zakwestionowa a rachunku, e tu za du o kwiatków jest itd., toł ł ż ż  
by nie wylecia a, ale Pan Prezydent Lewna potrafi ubli a  ludziom, wyrzuca  ich z gabinetu,ł ż ć ć  
oby jeszcze nie wi cej rzeczy i nikt nie odwa y mu si  nic powiedzie ? Nikt nie odwa y się ż ę ć ż ę 
z apa  go za ty ek i wyrzuci ? Ja mia am z  Panem Lewn  rozmow  i mnie bardzo dobrzeł ć ł ć ł ą ę  
przyj , bo jak mu wspomnia am, sk d ja go znam i kom on jest, to wystarczy o. Dziwi  si ,ął ł ą ł ę ę  
ze nasze w adze si  na to zgadzaj , eby z drugiego ko ca Polski ci ga  pracowników. Czył ę ą ż ń ś ą ł  
tu w Gda sku nie ma m drych ludzi? Chyba s  o Pan Lewna ci ga sobie swoich kumpli, toń ą ą ś ą  
nie jest do przyj cia, czy takiego prezydenta nie mo na odwo a ?ę ż ł ć

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
To nie jest w gestii Komisji.

Pani Pa ubicka– mieszkanka Gda skał ń
Ale ja mówi , eby cie Pa stwo wiedzieli jak to wygl da. Pa stwo my licie, ze ludzie nicę ż ś ń ą ń ś  
nie wiedz  a ludzie wiedz  wi cej od Pa stwa. To s  sprawy, które trzeba rozpatrzy , bo juą ą ę ń ą ć ż 
nied ugo b dziemy wybiera  nowych radnych i nie chcia abym, eby by a powtórka.ł ę ć ł ż ł

Pan Dymitris T. Skuras – Dyrektor Wydzia u Polityki Gospodarczejł

39



Panie Przewodnicz cy. Chcia bym odnie  si  do wypowiedzi pani.ą ł ść ę

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Panie Dyrektorze. Nie chcia bym, eby na Komisji by a prowadzona polemika.ł ż ł

Pan Dymitris T. Skuras – Dyrektor Wydzia u Gospodarki Komunalnejł
Nie polemika, tylko przedstawi , jaka  jest sytuacja.ę

Po  pierwsze  Musz  Pani  ucieszy ,  bo  Rada  Miasta  Gda ska  ostatnio  wprowadzi aę ą ć ń ł  
poprawk  do uchwa y o polityce mieszkaniowej, gdzie wyd u a okres tworzenia dwóch stref. ę ł ł ż

Radny Wies aw Kami ski – cz onek Komisjił ń ł
Nawet nie okre li a dok adnej daty, kiedy te strefy wprowadzi.ś ł ł

Pan Dymitris T. Skuras – Dyrektor Wydzia u Gospodarki Komunalnejł
Te strefy b d , ale wyd u a okres wprowadzenia stref. I to jest dobra wiadomo .ę ą ł ż ść

Natomiast  druga  dobra  wiadomo .  My  oczywi cie  przyj li my  zasad ,  ze  gospodarkaść ś ę ś ę  
mieszkaniowa musi si  utrzymywa  czynszów i to jest taka zasada, ale dobra wiadomo  toę ć ść  
jest  taka,  e  z  chwil ,  kiedy  uda  nam si  wyrówna  poziomy  czynszów,  wprowadzimyż ą ę ć  
obni ki dal rodzin nisko zarabiaj cych, albo nisko uposa onych, bo to wynika z nowelizacjiż ą ż  
ustawy o ochronie praw lokatorów i wówczas niskie czynsze nie b dzie p aci  bogaty najemcaę ł ł  
mieszkaj cy na Przeróbce, tylko biedny mieszkaj cy na Przeróbce.ą ą

Radny Wies aw Kami ski – cz onek Komisjił ń ł
Nie  Panie  Dyrektorze.  Prosz  nie  wprowadza  Pani  b d.  Miasto  b dzie  mog o  na  rokę ć łą ę ł  
zmniejszy  obci enie z czynszu.ć ąż

Pan Dymitris T. Skuras – Dyrektor Wydzia u Gospodarki Komunalnejł
Tak, ale  indywidualnie, czyli  rodziny, które b d  naprawd  w trudnej sytuacji  finansoweję ą ę  
mog  otrzyma  od miasta obni enie czynszu i to jest faktyczna pomoc.ą ć ż

Pani Pa ubicka– mieszkanka Gda skał ń
Chcia abym na to Panu Dyrektorowi odpowiedzie . Otó  robiono inwentaryzacj  budynków ił ć ż ę  
mieszka . Czy Pan w ogóle wie, jak wygl da a ta inwentaryzacja? ń ą ł

Pan Dymitris T. Skuras – Dyrektor Wydzia u Gospodarki Komunalnejł
Tak wiem.

Pani Pa ubicka– mieszkanka Gda skał ń
No to, chyba obraz n dzy i rozpaczy. Ja si  pytam na co wydano te pieni dze, te 5 milionówę ę ą  
z otych? Ani po owy pieni dzy nie posz o na inwentaryzacj , bo ludzi nieodpowiedzialnychł ł ę ł ę  
przys ali na t  inwentaryzacj , którzy nic nie umieli i ta inwentaryzacja na pewno dobrze nieł ę ę  
b dzie zrobiona.  Jak pokaza am decyzj ,  to potrafili  powiedzie  a  co to jest,  to ja  mamę ł ę ć  
mówi  jak wygl da decyzja z 1958 roku? ć ą

Pan Dymitris T. Skuras – Dyrektor Wydzia u Gospodarki Komunalnejł
Faktycznie, inwentaryzacja ma wiele do yczenia, ale ona nie kosztowa a 5 milionów.ż ł

Pani Pa ubicka– mieszkanka Gda skał ń
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To na co innego te pieni dze posz y ? W prasie pisano, e inwentaryzacja kosztowa a miastoą ł ż ł  
5 milionów z otych.ł

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Dzi kuj  Pani bardzo za przedstawienie na sprawy i informacji. Przechodzimy do nast pnegoę ę ę  
tematu.

Korespondencja:

• Pismo,  skierowane  do Komisji  przez  Pana Sebastiana Radziuszka.  Kserokopia 
wniosku stanowi za cznik nr 23 do protoko u.łą ł

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Prosz  Pa stwa.  Jest  problem,  bo  zaczynaj  nap ywa  do  Komisji  pisma  w  zakresieę ń ą ł ć  
opiniowania przez Komisj  spraw dotycz cych najmu lokali mieszkalnych. ę ą

Otó  w  uchwale  Rady  w  tym  zakresie  jest  zapis,  e  „ż ż w  przypadkach   szczególnie 
uzasadnionych  spo ecznie  Prezydent  mo e  wyrazi  zgod  na  zawarcie  umowy  najmu  zł ż ć ę  
pomini ciem zasad okre lonych w uchwale, po zasi gni ciu opinii  w a ciwej merytorycznieę ś ę ę ł ś  
Komisji Rady Miasta Gda skań ”.

Nie wiem, jak  Pan  Prezydent przyjmie zasad , bo nie wyobra am sobie, eby te wnioskią ę ż ż  
wp ywa y bezpo rednio od ludzi do Komisji i Komisja je opiniowa a. My l , e powinni mył ł ś ł ś ę ż ś  
przyj  zasad , aby te wnioski by y kierowane do Prezydenta a Pan Prezydent po rozpatrzeniuąć ę ł  
dog bnym sprawy,  tak jak przy  lokalach u ytkowych wyst pi  do Komisji  o opini . Przyłę ż ą ę  
lokalach u ytkowych mieli my powo any Zespó  Komisji ds. Lokali U ytkowych .ż ś ł ł ż

Radna Zofia Gosz – cz onek Komisjił
Uwa am, e te sprawy powinna rozpatrywa  ca a Komisja.ż ż ć ł

Radny Czes aw Nowak – cz onek Komisjił ł
Przecie  tych wniosków  nie b dzie tak du o.ż ę ż

Pan Dymitris T. Skuras – Dyrektor Wydzia u Gospodarki Komunalnejł
Przy czym te wnioski b d  rozstrzygane, zgodnie z kryterium uzasadnienia spo ecznego, byę ą ł ć 
mo e b dzie to opiniowa a Komisja ds. spo ecznych?ż ę ł ł

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
To mo e trzeba b dzie kierowa  sprawy na dwie Komisje?ż ę ć

Radny Czes aw Nowak – cz onek Komisjił ł
Prosz  Pa stwa.  My l ,  e  sprawy  te  powinny  by  rozpatrywane  przez  ca  Komisj .ę ń ś ę ż ć łą ę  
Zobaczymy ile tych spraw mieszkaniowych b dzie, bo my l , e ich du o nie ma.ę ś ę ż ż

Wiceprzewodnicz cy Piotr Dzik ą
Tych wniosków by o chyba ok. trzystu?ł

Pan Dymitris T. Skuras – Dyrektor Wydzia u Gospodarki Komunalnejł
Rocznie by o ok. 300 wniosków.ł

Radny Wies aw Kami ski – cz onek Komisjił ń ł
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Odno nie zamieszkuj cych wnuczków?ś ą

Wiceprzewodnicz cy Piotr Dzik ą
Wnuki, dzieci po rodzicach.

Radny Wies aw Kami ski – cz onek Komisjił ń ł
Po pierwsze, to Pan Prezydent musi w ogóle chcie  rozwa a  takie wnioski, eby te wnioskić ż ć ż  
wp yn y do opiniowania na Komisj .ł ęł ę

Pan Dymitris T. Skuras – Dyrektor Wydzia u Gospodarki Komunalnejł
Chcie  zauwa y , ze jest to problem spo eczny.ć ż ć ł

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Rozumiem Panie Dyrektorze, e wnioski b d  kierowane do Komisji.ż ę ą

Radna Zofia Gosz – cz onek Komisjił
Panie Przewodnicz cy. Na razie nie znam adnego wniosku i nie wiem dok adnie o co chodzi.ą ż ł

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Na razie do Komisji wp yn  tylko jeden wniosek, bo jeszcze ta uchwa a nie wesz a w ycie,ł ął ł ł ż  
wi c na razie rozmawiamy hipotetycznie. ę

Radna Zofia Gosz – cz onek Komisjił
Tak,  oczywi cie.  Natomiast,  je eli  taki  wniosek  wp ynie  do Komisji,  to  my  musimy  goś ż ł  
przes a  do Prezydenta.  Prezydent musi  wyda  swoj  opini  i  je eli  ten wniosek b dzieł ć ć ą ę ż ę  
spo ecznie uzasadniony. ł

Uwa am, e Miejski O rodek Pomocy Spo ecznej powinien wyda  opini , bowiem musi byż ż ś ł ć ę ć 
przeprowadzony wywiad rodowiskowy i wtedy, na któr  Komisj  to trafi, to nie wiem, aleś ą ę  
my l , e na obydwie Komisje, bo my jeste my Komisj  g ówn . ś ę ż ś ą ł ą

Natomiast. Wówczas, jak b d  te wszystkie opinie, to my jako Komisja mo emy rozpatrzy .ę ą ż ć  
Dlaczego jedna Komisja,  czy  dwie.  Komisja  Spraw  Spo ecznych i  Ochrony Zdrowia  teł ż 
otrzymuje co roku listy osób oczekuj cych na zawarcie umów najmu i równie  je opiniuje,ą ż  
wi c powinno to chyba by  kierowane na dwie Komisje. Te sprawy trzeba uzgodni .ę ć ć

Mnie  si  wydaje,  e  do tej  uchwa y  powinien  by  regulamin,  kto jakie  opinie  daje,  coę ż ł ć  
wnioskodawca musi  przedstawi ,  co musi  do czy  i  jeszcze  kto weryfikuje te sprawy wć łą ć  
Urz dzie  Miejskim, bo ja  uwa am,  ze  to powinien równie  zweryfikowa  MOPS, bo doę ż ż ć  
mieszkania mo e wej  tylko pracownik MOPS, bo administrator nie ma do tego prawa.ż ść

Wobec powy szego powinien to by  albo regulamin, albo my jako Komisja ustalimy zasadyż ć  
przekazywania tych spraw. Wtedy my z tym kompletem dokumentów wydajemy opini , boę  
inaczej to opinia mo e by  nieadekwatna do sytuacji, Pan Prezydent mo e naszej opinii nież ć ż  
uzna , bo to jest tylko opinia a je eli w naszej wielo ci, jak my tu jeste my, ka dy na czymć ż ś ś ż ś 
si  zna,  to eby by a  opinia  dobra, to musz  by  dokumenty,  przede  wszystkim wywiadę ż ł ą ć  

rodowiskowy, czyli opinia MOPS. To prosi abym, eby by o w jaki  sposób ustanowione.ś ł ż ł ś

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Prosz  Pa stwa.. Odczytam wniosek Pana Radziusza.ę ń
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Na dzie  dzisiejszy  uchwa a  Rady Miasta  gda ska jeszcze  nie wesz a  w ycie.  Wed ugń ł ń ł ż ł  
kompetencji prze lemy to pismo do Prezydenta.ś

Wiceprzewodnicz cy Piotr Dziką
Prosz  Pa stwa. Ten Pan mieszka w tym lokalu od ponad 11 lat, jak nam opisuje, lokal ten jestę ń  
za du y jak na jedn  osob , by y próby zamiany, ale spe z y na niczym. ż ą ę ł ł ł

Natomiast za ó my, e si  nie zakwalifikuje, to czy miasto ma dla tego Pana na przyk adł ż ż ę ł  
pokój z kuchni ?ą

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Prze lemy  ten  wniosek  do  Prezydenta.  Natomiast  mam  pytanie  do  Dyrektora  Wydzia uś ł  
Gospodarki Komunalnej. Jakie zasady przyjmie Wydzia  w tych sprawach?ł

Pan Dymitris T. Skuras – Dyrektor Wydzia u Gospodarki Komunalnejł
Odpowiadaj c na pytanie Pana Przewodnicz cego. Z ta powierzchni  to jest tak, e je elią ą ą ż ż  
przekracza powierzchni  o 30%  dopuszczon  o dodatkach mieszkaniowych, to potwierdzenieę ą  
uprawnie  do tego lokalu  nie  otrzyma,  ale  ma  prawo domaga  si  lokalu  o powierzchniń ć ę  
w a ciwej. Natomiast do czasu przyznania mu takiego lokalu zamiennego ma prawo w tymł ś  
lokalu przebywa .ć

Wiceprzewodnicz cy Piotr Dziką
A jak si  o eni, bo tutaj te  w tym wniosku o tym nadmienia?ę ż ż

Pan Dymitris T. Skuras – Dyrektor Wydzia u Gospodarki Komunalnejł
Jak  zaistnieje  taka  sytuacja,  to  warunki  si  zmieni  i  on  musi  jeszcze  raz  wyst pi  zę ą ą ć  
ponownym wnioskiem.

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Wobec powy szego. Odsy amy ten wniosek do Prezydenta.ż ł

Pan Dymitris T. Skuras – Dyrektor Wydzia u Gospodarki Komunalnejł
Tak, zdecydowanie tak, bo procedura wygl da tak, ze wszystkie pisma powinny trafia  doą ć  
Prezydenta  a  to  Prezydent  wyst puje  do Pa stwa  z  kompletem  tych  wywiadów itd.,  jakę ń  
powiedzia a Pani radna Gosz. Komisja opiniuje a Prezydent mo e przyj  opini  a nie musi.ł ż ąć ę

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Szanowni Pa stwo Radni. Czy do tych spraw b dziemy powo ywali Zespó  Komisji, czy ca ań ę ł ł ł  
Komisja b dzie rozpatrywa a te sprawy?ę ł

Radna Zofia Gosz – cz onek Komisjił
Uwa am, e ca a Komisja powinna rozpatrywa  te sprawy. Ju  o tym mówi am.ż ż ł ć ż ł

Radny Czes aw Nowak – cz onek Komisjił ł
Jak tych spraw b dzie ma o, to ca a  Komisja  a  pó niej zobaczymy,  jak b dzie to bardzoę ł ł ź ę  
uci liwe, to zastanowimy si  nad rozwi zaniem.ąż ę ą

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
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Dobrze. Ustalili my, e ten wniosek odsy amy do prezydenta. Przechodzimy do nast pnejś ż ł ę  
sprawy.

Do Komisji wp yn a korespondencja od Prezydentał ęł  Szpaka, który prosi, aby my, zanimś  
wp yn  projekty  uchwa  Rady  dotycz ce  lokalizacji  o rodków  gier  w  Gda skuł ą ł ą ś ń  
przedyskutowali te sprawy na Komisji.

Pismo WPG- IV/6433/43/05/MG z dnia 8 listopada 2005 roku stanowi za cznik nr 24 dołą  
protoko u.ł

Ustalenia:

Komisja  po  krótkiej  dyskusji  ustali a,  e  temat  ten  zostanie  wprowadzony  na  nast pneł ż ę  
posiedzenie  Komisji  w dniu 22 listopada  2005 roku.  To by y  wszystkie  sporawy  z  mojejł  
strony.

Czy s  jeszcze jakie   sprawy z Pa stwa strony?ą ś ń

Nie ma wi cej spraw w dniu dzisiejszym. Zapraszam Pa stwa na nast pne posiedzenie, któreę ń ę  
odb dzie si  za tydzie . Porz dek obrad Komisji zosta  wyczerpany, zamykam posiedzenie. ę ę ń ą ł

Na tym posiedzenie zosta o zako czone – godz. 18.00.ł ń

Przewodnicz cyą
Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej

Kazimierz Koralewski

Protokó  sporz dzi a:ł ą ł

El bieta Wajs - Deyckż
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